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Животновъдният шеф Бойко Синапов заяви, че дълбоко замразено 
месо се вкарва и преработва в колбасарските цехове. “Всички нормал-
ни държави това го използват за кучешка храна”, каза той.

баС и бялото 
бРатСтво иСкат 
Да СтоПаниСват къщата 
на ГЕоРГи ДиМитРов

Галимация

Н

Нора СтоичкоВа

забРаняват 
бЕзДиМнитЕ 
аРоМатизиРани 
циГаРи

оРбан защитава 
СъС закон
националната 
СиГуРноСт

РуМЕн овчаРов:
някой вЕчЕ 
Е СПРЕтнал 
ПокуПката на „лукойл“

Надминаха и Борисов. Той раздаваше пари на общините от джипката, 
днешните вкарват кражбата в закон, заяви лидерът на БСП

окрадохте парите 
в държавата, сега 
посягате и на общините

якъде между споровете и неле-
пото прехвърляне на отговорност от 
БФс към феновете, от вътрешния 
министър към столична община и 
обратно всички срещу сДвР и поли-
цията за уличния метеж в столицата, 
парламентът бързешката одобри из-
пращането на 100 БтР-а за Украйна. 
Равносметката: България остава все 
повече без военна техника и със се-
риозни пробиви в отбранителната си 
способност, застрашаващи национал-
ната сигурност. Оставки няма, вотът 
по сигурността и отбрата, внесен от 
БсП, “възраждане” и итн не мина.

но вниманието е приковано в ле-
гендарната фигура на Боби Михай-
лов, президент на БФс, който отдав-
на се клати на поста, но удивително 
как успява да избегне пуча. не му 
отива, обаче, да се прави на “изкупи-
телна жертва” за метежа. не му оти-
ва да трепери за поста и да разиграва 
сценки, вместо да подаде оставка .

не отива и на странната птица 
калин стоянов, за който всички вече 
разбраха на кого точно е министър, 
поставяйки МвР в унизителна пози-
ция, да прехвърля отговорността за 
метежите на новоизлюпения кмет 
терзиев. силовото ведомство, за-
едно с отбранителното и съответни 
разузнавателни и охранителни служ-
би са гръбнакът на националната си-
гурност и са далеч по-големи и мощ-
ни в сравнение с един кмет.

А ние, невинните зрители на тия 
футболни пасове, изобщо не заслу-
жаваме нито пошлостта на нека-
дърното им шоу, нито борбите им 
за преразпределяне на държавната 
баница.

Затова: оставка, съд и затвор за 
наглеците!

“Окрадохте парите в дър-
жавата, сега посягате и на 
общините. Пет месеца пра-
вителството и мнозинството 
разигравате цялата държава с 
взаимен рекет и извиване на 
ръце за разпределяне на пор-
циите във властта и за пари. 
така беше по ПвУ, когато се 
скарахте чий списък от фир-
ми да вземе повече пари. и за 

“Лукойл”, когато се скарахте 
какъв да е срока на дерогаци-
ята. така е за МвР - полови-
ната от вас искат оставката 
на един министър, другата 
- на друг. но дойдохме и до 
най-важния въпрос за дър-
жавата - бюджета. и отново 
сме свидетели на рекет и из-
виване на ръце в сглобката, 
за сметка на държавата и на 

хората”. това заяви вчера 
корнелия нинова.

Превръщаме се в дър-
жавата на “оня списък”, но 
техния списък, а не списъка 
и нуждите на хората, възму-
ти се нинова.  “надминаха 
и Борисов - той ги раздава-
ше тези пари с постановле-
ние на Министерски съвет 
и от прозореца на джипка-

та. искат да узаконят тази 
кражба в Закон за бюдже-
та”, поясни нинова.

БсП настоя министърът 
на финансите Асен василев 
да дойде спешно в нс и да 
бъде изслушан за бюджета, 
но мнозинството реши това 
да се случи едва като точка 15 
в петък.

Стр. 3
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къщата на Георги 
Димитров и на фило-
софа  и мислител Пе-
тър Дънов се нуждае от 
спешна реставрация. За 
това алармираха от ор-
ганизациите Фондация 
“Георги Димитров”, 
Български антифа-
шистки съюз и обще-
ство “Бяло братство” 
на пресконференция в 
Съюза на българските 
журналисти.

къщата близнак на 
ул. “опълченска” 66, 
в която Дънов и Дими-
тров са живели, от 30 
години се разпада, заяви 
евгений Белий, пред-
седател на Българския 
антифашистки съюз. в 
южната част на имота 
е живял Петър Дънов, 
а в северната част - Ге-
орги Димитров. те фи-
зически са една сграда, 
като имотът е частна 
държавна собственост. 

През 1972 г. къщата е 
обявена за паметник на 
културата с национал-
но значение, припомни 
Белий. къщата е упра-
влявана от министер-
ството на културата, 
което обаче не се грижи 
за нея по никакъв начин 
и има опасност сградата 
напълно да се разруши, 

каза председателят на 
антифашисткия съюз. 
той поиска министер-
ството да вземе решение 
и да даде сградата на ор-
ганизациите, които

Руска Дучева, пъл-
номощник на общество 
“Бяло братство” заяви, 
че работи по казуса от 
началото на 2022 годи-

на. тя каза, че са внесе-
ни документи в минис-
терството на културата 
за предоставяне на уп-
равлението на къщата 
на трите организации, 
както и за извършва-
не на авариен ремонт. 
Проблемът, по думите 

на Дучева, е, че покри-
вът на къщата в север-
ния близнак е сцепен, 
има теч, който влиза в 
стаята, в която е живял 
Георги Димитров. Ако 
не се вземат мерки, има 
риск къщата напълно 
да се разруши. Идеята 

на организациите е да 
бъдат възстановени къ-
щата музей на името на 
Георги Димитров в се-
верната част на имота, а 
в южната - на Петър Дъ-
нов, и двете да функци-
онират като културно-
информационен център.

  �
Юлия КУЛИНСКА

ГеРБ-СДС, ПП-ДБ, ДПС 
и Итн подариха на Украйна 
100 БтР-а след като гласу-
ваха на първо четене Зако-
нопроект за ратифициране 
на Споразумението между 
мвР и министерството на 
отбраната на Украйна за без-
възмездно предоставяне на 
бронирана транспортна тех-
ника. това стана с гласовете 
на 152 депутати, 57 гласува-
ха “против”, а “въздържали 
се” нямаше. “възраждане” и 
БСП не подкрепиха предло-
жението.

По време на дебатите в за-
лата присъстваше и министъ-
рът на отбраната тодор тага-
рев. той беше посрещнат със 
скандирания: “оставка!” от 
депутатите от “БСП за Бълга-
рия”, “възраждане” и Итн.  

За пореден път предадох-
те националните интереси на 
държавата, заяви след гласу-
ването депутатът от “БСП за 
България” Борислав Гуцанов. 
По думите му живеем в страна 
на абсурдите. “в комисията 
по отбрана има само двама ко-
леги, завършили военни учи-
лища, но всички разбират от 
отбрана и национална сигур-
ност. Предполагам, че почти 
половината от мъжете в нС 

не сте ходили в казарма, не 
сте виждали на живо автомат, 
може би най-сложния уред, 
който сте държали в ръцете си 
е джой-стика на военна елек-
тронна игра. но се подписвате 
мъжката под всички докумен-
ти, свързани с националната 
сигурност”, обърна се към уп-
равляващото мнозинство Бо-
рислав Гуцанов.  

“34 години говорите, че 
правите модернизация на ар-
мията. от над 110-хилядна 
армия, в момента сме под 20 
хиляди. Имали сме 44 000 
хеликоптера. в момента се 
броят на пръстите на една-
та ръка. от 220 изтребителя 
сега нямаме и 8. чакаме ги да 

пристигнат пета година, след 
като вече сме платили 2,2 ми-
лиарда. Платихме и вторите, 
което прави сумарно 5 мили-
арда. от 2400 танка в момен-
та няма и 10%. от 800 БтР-а 
да подарите 100 на Украйна, 
вместо да бъдат използвани за 
нашата армия. 34 години без-
срамно крадете от армията и 
се облагодетелствате за смет-
ка на държавата и нейната и 
сигурност”, посочи Гуцанов.

Само преди седмица гла-
сувахте да закупим подобни 
на тези машини - американ-
ските страйкъри. мо слуги-
нажки си сложи наколенките 
и поиска с писмо да ни дадат 
оферта. През 2018 г., когато 

ГеРБ бяха на власт, беше 
гласувано за закупуване-
то подобни за 1,2 млрд. лв. 
как така мС без да се събе-
ре и обсъди гласува за 1,370 
млрд., но вече долара за едни 
машини, които са почти на 40 
години”, припомни Гуцанов.

той призова управля-
ващата сглобка да оттегли 
предложението си за пре-
доставяне на въоръжение на 
Украйна. “Да не се чувствате 
национални предатели и да 
се срамувате от решенията 
си след години - спрете се! 
И  помислете за България, 
бъдете български народни 
представители, а не чужди!”, 
подчерта Гуцанов. 

кметът на София васил 
терзиев е съгласувал про-
теста срещу ръководството 
на БФС без да поиска ста-
новище от СДвР, каквато е 
практиката при такива съби-
тия, обясни вчера в ресорна-
та парламентарна комисия 
министърът на вътрешните 
работи калин Стоянов. По 
думите му съгласуването на 
протеста се е случило часове 
преди събитието и затова до 
последно мвР е имало на-
гласа, че се организира не-
регламентиран протест.

“трябваше само в рам-
ките на деня да направим 
организацията. тъй като 
знаехме, че за първи път ис-
торически враждуващи агит-
ки ще се съберат, оценихме, 

че мероприятието е рисково 
и взехме решение да изкара-
ме максимален брой служи-
тели - около 1500 души. Ако 
не бяхме взели това наше ре-
шение да изкараме толкова 
сила, можеше последствията 
да са много по-големи”, зая-
ви Стоянов.

“Разграничаваме се от 
насилието към полицаите и 
гражданите. не допуснахме 
човешки жертви и по-тежки 
последици за София”, под-
черта Стоянов.

Главният секретар на 
мвР Живко коцев пък обяс-
ни, че столичната полиция е 
имала само няколко часа да 
създаде организация, защо-
то до последно е било неяс-
но дали мачът ще се проведе 

в София, Пловдив или кър-
джали.

По-рано ПГ “БСП за Бъл-
гария” внесе в деловодство-
то на нС проект на решение 
за съставяне на временна ко-
мисия в парламента, която 
да разследва случаите на по-
лицейско насилие по време 
на протеста срещу ръковод-
ството на БФС. във вторник 
такова предложение внесе и 
групата на ПП-ДБ.

Социалистите предлагат 
тя да работи три месеца, а не 
един, както искат от ПП-ДБ, 
и да се състои от по двама 
представители на парламен-
тарни групи или 12 човека, 
вместо от 18 души.  

още на стр. 16
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Голям брой населени места 
в страната са отдалечени на над 
50 км от най-близката аптека. 
това установи ДУмА при раз-
глеждането на приложенията 
към поредното предложение на 
мЗ за националната аптечна 
карта, която се очаква да бъде 
приета през декември. Село Зай-
чари в община Сливен е с общо 
26 жители и е на 60 км от най-
близката аптека. Село Изгрев с 
66 души в същата община, е на 
55 км. от 110 населени места 
в областта 14 са отбелязани на 
картата като труднодостъпни. в 
област Благоевград труднодо-
стъпните населени места са 102 

от общо 274, в област Габрово 
са 212 от общо 349, в област 
кюстендил съотношението е 
120 към 182. За За 63-мата жи-
тели на с. капитан Димитрово 
в област Добрич най-близкото 
аптека е на 53 км. област Русе 
е една от малкото в страната с 
0 труднодостъпни до аптека на-
селени места.

С картата се определят об-
ластите, общините и населени-
те места с недостиг на аптеки, 
като се анализира достъпът 
на населението до аптека, из-
вършваща различни дейности 
- отпускане на лекарства с ре-
цепта и без рецепта, медика-
менти по нЗок, приготвяне на 
лекарства, отпускане на препа-
рати, съдържащи наркотични 
вещества.

НС подари 100 БТР-а на Украйна 
За пореден път предадохте националните интереси на държавата, заяви Борислав Гуцанов

БАС и Бялото братство поискаха къщата 
на Георги Димитров, за да я стопанисват

Кметът на София съгласувал 
протеста срещу БФС без 
да иска становище от СДВР

Има населени места 
на над 50 км от 
най-близката аптека

Снимка БТа
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Можете да се абонирате в: 
„Български пощи“ АД 
до 15 декември 2023 г., 
„Доби прес“ ЕООД 
до 28 декември 2023 г., 
в редакцията на вестника 
до 20 декември 2023 г.

12 месеца - 204 лв.

6 месеца - 102 лв.

3 месеца - 51 лв.

1 месец - 18 лв.

За повече информация: тел.: 02 9705 203 и 02 9705 216

Каталожен номер: 6

Корнелия нинова Към сглобКата: 

  �
Юлия КУЛИНСКА

“Пет месеца прави-
телството и мнозинство-
то разигравате цялата 
държава с взаимен рекет 
и извиване на ръце за 
разпределяне на порции-
те във властта и за пари. 
така беше по ПвУ, кога-
то се скарахте чий списък 
от фирми да вземе пове-
че пари. така беше за 
“лукойл”, когато се ска-
рахте какъв да е срока на 
дерогацията и да има ли 
особен управител. така е 
за мвр - половината от 
вас искат оставката на 
един министър, другата 
- на друг. но дойдохме и 
до най-важния въпрос за 
държавата - бюджета. и 
отново сме свидетели на 
рекет и извиване на ръце 
в сглобката, за сметка на 
държавата и на хората”. 
С тези думи лидерът на 
бСП корнелия нинова 
се обърна в парламен-
тарната зала днес към 
герб-СДС, ПП-Дб, и 
ДПС.

“Заради изборите 
излязохте един месец 
в отпуска и отложихте 
бюджета. отложихте 
вота на недоверие, за да 
се разберете помежду си 
как да окрадете парите”, 
посочи нинова. По думи-

те й парите на държавата 
за догодина касае хората 
дали ще имат вода, дали 
ще имат болница, детска 
градина, ток, пътища.

нинова обяви, че от 
министерството на фи-
нансите са изпратили 
писмо до всички кмето-
ве. в него се настоява по 
повод проектобюджета 
за 2024 г. те да попълнят 
формуляр за финансира-
не на капиталови разходи 
на приоритетен обект от 
техническа инфраструк-
тура публична общинска 
собственост. това кме-
товете трябва да сторят 
за 4 часа. За това на кме-
товете е отпуснато време 
от 4 часа. час по-късно 
чиновник от мФ праща 
второ писмо, с което е 
разпоредено кметовете 
да изпращат готовите си 
форми на мейла, а при-
дружителното писмо - 
впоследствие.

“това е държавна-
та политика в областта 
на финансирането на 
общините. Продадохте 
енергията на протеста от 
2020 г., сега продавате 
и кметовете  - вашите, 
хайде не мислете за на-
шите”, обърна се към 
ПП-Дб нинова. “има 
кметове, които не мо-
гат да си направят още 
екипите. не са избрани 
още председатели на об-

щински съвети. а един 
герой на герб от Стам-
болийски изтрил всичко 
от компютрите. е, но-
вият кмет как ще пода-
де проект в рамките на 
4 часа? и какво следва 
от това - който си е пре-
дал проектите вчера, ще 
бъде включен в бюджета 
и ще бъде финансирана 
неговата община. който 
не ги е предал - край”, 
възмути се нинова.

“За какво се борихме 
на тези местни избори 
за промяна на моде-
ла “герб”? ПП и Дб, 
докога ще ви употре-
бяват като салфетки? 
окрадохте в държавата, 
разпределихте си ми-
нистерствата, разпре-
делихте си фирмите и 
държавните дружества. 
Сега и общините ли 
искате по този начин? 
е, няма да стане”, ка-
тегорична е нинова. тя 
призова всички учас-
тници в местния вот да 
се обединят и да се про-
тивопоставят на това, 
защото това е дъното на 
държавата и разпад на 
държавността”.

бСП настоя министъ-
рът на финансите асен 
василев да дойде спеш-
но в нС и да бъде изслу-
шан. бюджетът ще влезе 
в парламента, тихомъл-
ком ще си го прекарате 

през комисии, тихомъл-
ком ще ощетите мили-
они българи с този спи-
сък с проекти. и после 
ще е късно”, коментира 
нинова.

въпреки настоятел-
ното искане на социа-
листите мнозинството 
реши изслушването на 
василев остана едва като 

точка 15 в петък.
“Превръщаме се 

в държавата на “оня 
списък”. така беше по 
Плана за възстановява-
не и устойчивост, сега 
е така и по бюджета - 
всичко решават само по 
“оня списък”, но техния 
списък, а не списъка и 
нуждите на български-

те граждани”, заяви по-
късно нинова пред жур-
налисти. “надминаха и 
борисов - той ги разда-
ваше тези пари с поста-
новление на министер-
ски съвет и от прозореца 
на джипката. тези днес 
искат да узаконят тази 
кражба в Закон за бю-
джета”, поясни тя.

  �
Юлия ИВАНОВА

С гласовете на ПП-Дб, герб и ДПС 
кабинетът “Денков-габриел” оцеля и 
при втория вот на недоверие за провала 
в сферата на сигурността и отбраната. 
След поредица от неуспешни опити за 
гласуване дни наред вчера депутатите 
събраха кворум в нС и при 225 гласу-
вали, 71 бяха “за”, а 155 “против”. За 
свалянето на кабинета гласуваха от 
бСП, итн и “възраждане”.

“не сме изненадани от резултата. 
няколко дни против всякакви проце-
дури и правила бяхме в ситуация на 
неяснота - имаме ли или нямаме пра-
вителство. След игрите вътре в сглоб-
ката миналата седмица вотът спря до 
първото гласуване. После си извиваха 
ръцете”, коментира по-късно зам.-
председателят на бСП и на Пг “бСП 
за българия” атанас Зафиров в тв ин-
тервю.

 “За пореден път в дебатите около 
вота стана ясно, че управляващите се 

интересуват най-вече от разпределя-
не на власт и порции, министерства 
и всичко останало. ние просто има-
ме едно фейк управление, което дава 
противоречиви сигнали. мога само 
да предположа какви пазарлъци са 
вървели тези 3 дни, за да се стигне до 
вчерашната подкрепа. Ще се удържи 
до ротацията, тъй като има още много 
неща за разпределяне - регулаторни 
органи, опит за овладяване на съдеб-
ната власт. има най-вероятно и пре-
форматиране на министерски постове 
и правителството ще оцелее на базата 
задкулисните разговори и преговори, 
които водят по между си”, смята За-
фиров.

По думите му бСП е готова да влезе 
в програмно управление. Според Зафи-
ров няма как да има трайно мнозинство 
без то да се подчинява на задкулисни 
договорки зад гърба на българското 
общество. “ако минем към формата, 
която ние предлагаме, тогава ще бъде 
ясно какви са целите, кой стои зад та-
къв тип кабинет и какви са резултати-
те”, поясни Зафиров. 

ПП-Дб, ГеРб и ДПС спасиха
кабинета „Денков-Габриел“

окрадохте парите в държавата, 
сега посягате и на общините
БСП поиска спешно изслушване на Асен Василев в НС за бюджета, мнозинството го скри
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не само Столичният общин-
ски съвет се оказа в патова си-
туация заради невъзможността 
да си избере председател. и 
други местни минипарламенти 
са блокирани, тъй като не мо-
гат да съберат достатъчно гла-
сове около една кандидатура. 

в Пазарджишкия общински 
съвет също бяха направени три 
опита да бъде избран предсе-
дател, но нито един от двамата 
претенденти - найден Шопов 
от герб и таня колчакова-
янева от ПП-Дб, не получиха 
подкрепа от 21 съветници. Съ-

ветът се състои от 41 души, а 
основната причина за липсата 
на председател са недействи-
телни бюлетини при всеки от 
проведените вотове. Поредни-
ят, четвърти опит за избор на 
председател на общинския съ-
вет е следващия вторник.

За 30 ноември е насрочено 
третото поред заседание на 
общинския съвет в тутракан 
за избор на председател, след 
като вече два пъти нито един 
от номинираните не може да 
събере нужният брой гласове. 
едни и същи бяха кандидатите 

на първото и второто заседа-
ние на общинския съвет, като 
до втори тур всеки път дос-
тигаха Димо Денчев и нехат 
кантаров, без да съберат нуж-
ните минимум 9 гласа. ако и 
на 30 ноември не се стигне до 
избор, ще започне свикване на 
заседания през седмица или 
десет дни. местните хора ко-
ментират, че борбата за пред-
седател е оспорвана, тъй като 
заплатата е висока. на практи-
ка така се блокира работата на 
общината и при това положе-
ние кметството ще продължи 

да работи с една дванайсета от 
тазгодишния си бюджет, ко-
ментират от общината. 

 в Сливен също нямат 
председател на общинския 
съвет, след като изборът се 
провали още 9 ноември. нито 
една от двете предложени 
кандидатури - на досегашния 
председател Димитър митев и 
на преизбрания общински съ-
ветник момчил Пантелеев, не 
успяха да получат необходи-
мото мнозинство от 21 гласа. 
така изборът на нов председа-
тел бе отложен за следващата 

сесия чак през декември.
общинският съвет в Смо-

лян също изглеждаше в патова 
ситуация, но все пак успя от 
втори опит да си избере пред-
седател преди ден. на първата 
тържествена сесия предло-
женията за председатели на 
местния парламент бяха три - 
милен Журналов от ДПС, Ди-
митър кацаров от местна коа-
лиция “новото време” и елена 
Даскалова-радева от Движение 
“нашият град”. накрая все пак 
кацаров бе избран от 19 съвет-
ници от общо 29.

Проверките на инспектори от гит по време на активния летен 
сезон в морските курорти са установили 158 случая на работещи 
без трудов договор. това съобщиха от инспекцията. освен това, 
инспекторите са констатирали и 894 нарушения на заплащането 
и 1000 на спазването на работното време. това лято са хванати и 
44 граждани от трети страни, които са работили по морските ни 
курорти без разрешение. По време на проверките са установени 
и 36 непълнолетни без да имат право на работа. При общо 1440 
проверки контролните органи са установили 8246 нарушения. 

Заетите в проверените обекти със сезонен характер в морски-
те населени места са 35 000 души. в резултат на контролната 
дейност по морските курорти са издадени 435 акта за установя-
ване на административно нарушение.

от гит напомнят, че когато човек се  съгласява да работи 
без трудов договор или договоря по-кратко работно време от 
реалното и по-ниско възнаграждение от получаваното, той губи 
трудови и осигурителни права и или изобщо не трупа осигури-
телен стаж (при липса на трудов договор), или той е по-малко 
от фактически изработения. това лишава този човек от правото 
на обезщетения за безработица, временна неработоспособност и 
майчинство, а в по-дългосрочен план и от пенсия.

грипът ще достигне епиде-
мични нива през януари. тази 
прогноза направи главният дър-
жавен здравен инспектор ан-
гел кунчев. По думите му към 
момента не се засича разпрос-
транение на грип, въпреки че е 

краят на ноември.
“не си спомням да е имало 

такова закъснение на грипния 
сезон през годините. трудно 
може да се каже на какво се 
дължи, но няма да ни се разми-
не. През декември очакваме да 

отчетем отделни малки огнища 
- в семейства, в ясли, в гради-
ни. вероятно в края на януари 
или през февруари ще се пови-
ши рязко заболеваемостта и ще 
достигне епидемични нива”, 
каза кунчев.

в петък ни очакват температури до 19 гра-
дуса, а през почивните дни идват сняг и преспи. 
такава е прогнозата на синоптиците от нимХ. 

в четвъртък ще бъде предимно облачно, на 
отделни места ще има слаби превалявания от 
дъжд. вятърът ще е от от запад-югозапад, след 
обяд ще се усили и ще започне затопляне. ми-
нималните температури ще са между 4 и 9 гра-
дуса. 

в петък вятърът ще се усили още, особено в 
източна българия, дневните температури там ще 

достигат на места 17-19 градуса. След временно 
намаление, облачността отново ще се увеличи и 
след обяд от северозапад ще започнат валежи от 
дъжд. към вечерта вятърът в западната част на 
Дунавската равнина ще се ориентира от северо-
запад и ще започне бързо застудяване. С пони-
жението на температурите, в по-голямата част от 
Западна и Северна българия дъждът ще премине 
в сняг. Ще се образува снежна покривка, ще има 
навявания и преспи. в понеделник отново ще 
има слънце, но ще е  ветровито и студено. 

  �
Аида ОвАнес

разширява се обхватът на 
профилактичните прегледи, 
предвижда проектобюджетът 
на нЗок за 2024 г. При жени 
над 45 г. мамографията на 
млечни жлези ще стане един 
път годишно. Предвижда се 
и онкопрофилактичната ци-
тонамазка при жени над 45 г. 
да бъде веднъж годишно. не 
по-малко от един път на годи-
на да бъде изследването PSA 
при мъже над 60 г. За тях се 
предвижда диагностичен ул-
тразвук на пикочо-половата 
система от уролог.

При жени над 45 г. ехограф-
ското изследване на щитовидна 
жлеза ще се извършва един път 
годишно, както и TSH и fT4.

Предвижда се разширяване 
на изследванията, плащани от 
касата. Сред тях са 3 нови - на 
витамин Д, маркери за сърдеч-
на недостатъчност и фрагмент 
на прохормона на натриуре-
тичния пептид и сърдечен 
тропонин. 

Здравноосигурените ще 
имат достъп до електронното 
си здравно досие без електро-
нен подпис. информацията 
за всеки преглед, изследване, 
прием в болница, отпускани 
по каса лекарства се попълва 
автоматично в досието и па-
циентът може да го проследи. 
Достъпът до собственото си 
здравно досие ще получава 
всеки пациент чрез личния си 
лекар по време на профилак-
тичен преглед. това ще става 
посредством мобилно прило-
жение. 

Снимка БТа

Изложба “Как празнуват Коледа в Австрия” с коледни играчки от Австрия 
на над 100 години бе открита вчера в етнографския музей в Бургас. старинните 
коледни играчки с богата и интересна история се показват за първи път в България

След София и други градове
са с блокирани общински съвети
Пазарджик, Тутракан, Сливен още не могат да се обединят 
около една кандидатура за председател на местния парламент

Инспектори хванаха 
над 150 души по морето 
да работят без договор

Разширяват 
профилактичните 
прегледи Температури до 19 градуса 

в петък, после сняг и преспи

Грипният сезон закъснява
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на 1 януари 2024 г. влиза 
в сила забраната за продажба 
на ароматизирани нагрева-
еми тютюневи изделия, или 
т.нар. “бездимни” ароматизи-
рани цигари, които в последно 
време заливат пазара. такава 
промяна в Закона за тютюна и 
тютюневите изделия гласува 
парламентът на първо четене. 
По-конкретно става въпрос за 
по-строги правила на европей-
ския съюз от 2022 г., отнасящи 
се за тютюна, с които страната 
ни трябва да се съобрази. изде-
лията за пушене без тютюн пък 
не могат да бъдат рекламирани 

или промотирани.
“Забранява се продажба-

та на нагреваеми тютюневи с 
характерни вкусово-ароматни 
качества или съдържащи овку-
сители, в която и да е от със-
тавните им части, като напри-
мер филтри, хартия, опаковки, 
капсули или други технически 
елементи, даващи възможност 
за промяна на техния мирис 
или вкус или на интензитета 
на техния дим”, гласи текстът 
на законопроекта. на всяка 
опаковка на нагреваема цига-
ра трябва се постави преду-
преждение: “Пушенето убива”, 

както и други информационни 
и здравни съобщения, които 
предупреждават за вредния 
ефект от тези изделия. Според 
вносителите на законопроекта, 
промемите са необходими, за 
да се намали привлекателнос-
тта на тютюневите изделия и 
да се повиши информираност-
та относно риска от тяхната 
употреба.

Предвидено е контролът 
по отношение на безопасност-
та при внос на тютюневи и 
свързани с тях изделия да се 
извършва от комисията за за-
щита на потребителите.

Ж и в о т н о в ъ д н и я т 
шеф Бойко Синапов, 
който беше поканен да 
говори за предстоящия 
протест на фермерите, 
заяви вчера пред Бтв, че 
дълбоко замразено месо 
се вкарва и преработва 
в колбасарските цехове. 
По неговите думи Бъл-
гария е единствената 
държава в европа, коя-
то прави това. “всички 
нормални държави това 
го използват за кучеш-
ка храна”, каза той пред 
Бтв.

освен представител 
на една от браншовите 

организации в живот-
новъдството, преди го-
дини той бе съветник 
на бившия министър на 
земеделието, храните и 
горите румен Порожа-
нов по време на третия 
кабинет на Бойко Бори-
сов. Синапов е създател 
на една от най-големите 
ферми за овце в кър-
джалийска област.

Целият земеделски 
сектор е изправен пред 
хаотична ситуация, за 
която многократно сме 
предупреждавали ми-
нистър кирил вътев. 
нашите производители 

няма да издържат с про-
изводство на българска 
продукция, каза Сина-
пов по повод планира-
ния за днес протест на 
животновъди и земедел-
ски производители през 
агроминистерството в 
София.

мотивът на минис-
терството, срещу кой-
то производителите се 
изправят, е решението 
субсидията да бъде раз-
пределена по формула, 
в която най-малките по-
лучават най-голяма по-
мощ, а не както е било 
досега субсидиите да 

бъдат разпределени по 
равно и всеки да полу-
чи “минимална ставка”. 
“Българският произво-
дител е задушен. ние 
произвеждаме зеленчу-

ци и мляко, но нямаме 
пазар. Призивът на ми-
нистър вътев да увели-
чим производството не 
е ефективен”, каза още 
той.

“министърът на зе-
меделието ни нарече ал-
чни. ние не сме алчни, а 
работещи хора и затова 
се обръщаме към ГерБ 
и ДПС да подкрепят на-
шето искане за оставка 
на министъра”, каза още 
Бойко Синапов.

По думи на минис-
тър кирил вътев новото 
разплащане ще бъде за 
около 700 млн. лв., като 
това включва всички 
стопани, не само живот-
новъди. още 320 млн. 
лв. ще дойдат по Плана 
за възстановяване и ус-
тойчивост.

туристическият бранш очак-
ва силен зимен сезон, който ще 
бъде обвързан не само със ски 
почивката и със снега, а и с бал-
нео, спа и уелнес отдиха, с кул-
турния и бизнес туризма. Бъл-
гария е домакин и на множества 
състезания, в това число и за све-
товната купа по ски спортовете, 
което ще привлече допълнител-
но туристи. това каза в интервю 
за Бта директорът на института 
за анализи и оценки в туризма 
румен Драганов. 

той съобщи, че очаквания-
та са през този зимен сезон да 
има увеличение на броя на чуж-
дестранните туристи, които ще 
посетят България, спрямо 2019 
г., и те ще надхвърлят 1,7 млн. 
около 3,5 млн. ще са пътувани-
ята на българите в страната в 
този период.

Драганов коментира, че 
двата военни конфликта нямат 
ефект върху макрорамката на 
туризма, защото за 2024 г. оч-
акванията са да се надхвърлят 
обемите, реализирани през 2019 
г., с около 5 на сто.

тази зима най-много ще са 
посещенията в България на ту-
ристите от страните от еС, като 
те ще са около 62 на сто от всич-

ки гости. Следващи са пазарите 
великобритания и турция. не-
зависимо от военните действия, 
тази година туристи от израел 
се очаква да изберат България 
за своята почивка през зимата, 
основно по-възрастни хора, като 
прогнозите са броят им да е око-
ло 50 на сто от този през миналия 
сезон. една от причините е това, 
че страната е сред спокойните 
дестинации за отдих. Пазар ве-
ликобритания се движи с ръст, 
като се отчита възстановяване на 
обемите от 2019 г. и перспекти-
вата е броят на туристите за зим-
ния сезон от тази страна да е с 
над 20 на сто повече, коментира 
експертът. 

Според нег през предстоящия  
зимен сезон се очаква българите 
да направят над 3,5 млн. пътува-
ния.  Само за двата предстоящи 
зимни празника се очаква бли-
зо 580 000 да са пътуванията на 
българите, от тях 410 000 ще са в 
страната. Прогнозни разчети со-
чат, че почивката по двата зимни 
празника в България ще излезе 
средно 350 - 370 лева. най-тър-
сени са тридневните пакети с 
включена цена за храна. в чуж-
бина празнуването ще ни струва 
средно около 470 - 500 лева. 

Правителството се е отказало от обявени-
те от него нови конкурси за пътно поддър-
жане  на републиканските пътища. агенция 
“Пътна инфраструктура” не е внесла задъл-
жителните такси за обжалване на решения-
та на кЗк, с които конкурсите бяха обявени 
за незаконосъобразни и така държавата на 
практика сама решава да не обжалва. 

това става ясно от движението по обра-
зуваните във върховния административен 
съд дела по жалби на аПи срещу решени-
ята на кЗк за отмяна на процедурите. През 
октомври кЗк излезе със серия от сходни 
решения, с които обяви за незаконосъобраз-

ни новите конкурси за пътно поддържане на 
територията на всички райони на страната. 
новите процедури бяха обявени от аПи 
през август, след като преди това през юли 
новото ръководство на агенцията спря стар-
тираните от служебното правителство по-
ръчки за милиарди. решенията за обявяване 
на новите конкурси масово бяха обжалвани, 
защото агенцията не изчака да приключат 
съдебните спорове по прекратяването на 
старите. Законът за обществените поръчки 
категорично забранява да се открива нова 
процедура при неприключила стара със съ-
щия предмет. 

Слагали в колбаси месо, 
предназначено за кучешка храна 
Животновъди ще искат оставката на агроминистъра Кирил Вътев

Забраняват бездимните ароматизирани цигари

Сто деветдесет и четири 
са подадените заявления за 
23-те свободни позиции за 
търговски представители на 
България в 21 държави по 
света. обявените от минис-
терството на икономиката 
и индустрията (мии) кон-
курси са в три направления - 
“европейски страни”, “руска 
федерация, страни от онД и 
Грузия” и “азия, африка, 
америка и австралия”. това 
съобщи за Бта зам.-минис-

търът на икономиката и ин-
дустрията николай Павлов.

крайният срок за подава-
не на документи изтече на 17 
ноември. той бе удължен 10 
дни след първоначално обя-
вения срок 3 ноември поради 
засиления интерес. Павлов 
уточни, че наши сънародни-
ци, които живеят в редица 
европейски държави, са сред 
кандидатите за търговски 
представители.

Процесът на подбор няма 

да е кратък, коментира за-
местник-министърът и из-
рази надежда, че в първите 
месеци на 2024 г. вече да 
има излъчени нови търгов-
ски представители. те ще 
преминат подготовка в Ди-
пломатическия институт на 
министерството на външ-
ните работи, след което ще 
има едномесечен период на 
приемане и предаване на 
длъжността и начало на съ-
щинската им работа.

Очакваме над 1,7 милиона
чужди туристи тази зима 

Кабинетът се отказва от новите 
конкурси за пътно поддържане

Близо 200 са кандидатите 
за търговски аташета
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нови правила на европейският съюз 
ще стимулират поправката на развале-
ни уреди като перални, хладилници, 
велосипеди и други. въвежда се ново 
задължение за производителите да ре-
монтират продуктите дори след изти-
чане на гаранцията. Предлага се още 
потребителите да получават ваучери и 
други финансови стимули, за да пред-
почетат ремонта пред замяната.

това реши европейският парламент 
(еП), който прие с голямо мнозинство 
позицията си относно новите мерки за 
“правото на поправка”. Предложението 
беше подкрепено от 590 евродепутати, 
едва 15-ет бяха против, а други 15-ет се 
въздържаха.

Целта е да се насърчи по-устойчивото 
потребление чрез улесняване на ремонта 
на повредени стоки, намаляване на отпа-
дъците и подпомагане на услугите за по-
правка на уреди. Изхвърлянето на стоки, 
които могат да бъдат ремонтирани, оказ-
ва огромно въздействие върху околната 

среда. всяка година в еС се генерират 
261 млн. тона CO2 (парникови газове), 
добиват се 30 млн. тона ресурси и се 
изхвърлят 35 млн. тона отпадъци, сочи 
проучване на европейската комисия. 
Според него 77% от европейците биха 
предпочели ремонт пред закупуване-
то на нова стока. Потребителите, които 
предпочитат да заменят стока, вместо да 
я поправят, губят общо приблизително 
12 млрд. евро всяка година.

в рамките на законоустановения га-
ранционен срок от продавачите ще се 
изисква да отдават предпочитание на ре-
монта, ако той е по-евтин или равен като 
разход на замяната с нова стока, освен 
ако ремонтът е невъзможен или е неу-
добен за потребителя. евродепутатите 
също така предлагат удължаване на га-
ранцията с една година след поправката 
на уреда. Потребителите ще имат право 
да изискват ремонт на стоки като перал-
ни машини, прахосмукачки, смартфони 
и велосипеди след изтичане на гаранци-

ята, решиха още евродепутатите. За да 
направят ремонтите по-привлекателни 
за потребителите, членовете на еП искат 
производителите да предлагат замества-
щи устройства за ползване в периода на 
ремонта. ако дадена стока не може да 
бъде поправена, може да се предложи 
друга, преминала обновяване.

Потребителите често се отказват 
да поправят даден уред поради високи 
разходи, затруднен достъп до услуги 

за ремонт или продуктов дизайн, кой-
то възпрепятства ремонта. национални 
онлайн платформи ще помагат на по-
требителите лесно да намират сервизи 
и продавачи на стоки, преминали обно-
вяване в близост до тях.

За да направят ремонтите по-достъп-
ни и привлекателни, членовете на еП 
предлагат потребителите да получават 
ваучери и други финансови стимули чрез 
национални фондове за ремонт.

Получаващите минимална 
заплата работят 36 дни в годи-
ната, за да си платят годишната 
сметка за енергия. но пък жили-
щата ни, оказва се, не са толкова 
стари, колкото си мислим, а но-
вите са енергийно по-ефективни, 
предаде “нова телевизия”. 

Българите обитават 2,6 млн. 
жилища, показват данните на 
нСИ от последното преброя-
ване. от тези жилищата 2 ми-
лиона се намират в градовете, 
а 200 хиляди в селата. Според 
статистиката най-разпростране-

ният начин на отопление е чрез 
електроенергия - всяко второ до-
макинство я използва. в малко 
над една трета от домовете, се 
използват дърва, а парното топ-
ли 13% от тях.

Сред петте най-разпростра-
нени вида отопление, на послед-
ните две места са въглищата 
и пелетите, които се ползват в 
между 4 и 5% от българските до-
мове. в някои от тях се прибягва 
до повече от един начина за ото-
пление, докато обитателите на 
10 хиляди жилища Ц предимно 

в градовете, са заявили, че не се 
отопляват по никакъв начин. 

като вид отопление и в 
градските, и в селските жили-
ща, първите две места заемат 
електричеството и дървата. но 
ако в градските реда е този, в 
селските те разменят местата си. 
там 4 от всеки 5 домакинства 
използва дърва. Що се отнася 
до слънчевата и енергията от 
възобновяеми източници, броя 
на жилищата, чиито обитатели 
са заявили, че използват такава, 
не достига и 1000.

в евросъюза най-разпрос-
траненият начин за отопление е 
с природен газ. на него разчитат 
в близо една трета от домовете. 
При този вид отопление се из-
ползват котли или топлофика-
ционни мрежи. на електричест-
во - под формата на климатици, 
радиатори, термопомпи, подово 
отопление и други, са заложили 
в близо 25% от жилищата.

Със сходен процент, все по-
вече стават и тези, които разчи-
тат на възобновяеми източници. 
а поради големите количества 
отделян въглероден диоксид 
при изгаряне, все по-слаб пък е 
интересът към петролните про-
дукти, използвани предимно за 
индивидуални котли или печки.

Повече тегления от банкомат 
да бъдат безплатни, ако се полз-
ва платежна сметка за основни 
операции, в която постъпват 
пенсии, заплати и стипендии, 
предлага омбудсманът Диана 
ковачева в становище по про-
мените в Закона за платежните 
услуги и платежните системи, 
внесен от министерски съвет 
в парламента. Става въпрос за 
промени, които касаят т.нар. 
безплатни сметки, които бизне-
са поиска заради изскването на 
финансовия министър асен ва-
силев заплатите да се превеждат 
по банкови сметки.

Според омбудсмана не ста-
ва ясно от мотивите как е оп-
ределен броят на платежните 
операции, които гражданите с 
открита платежна сметка мо-
гат да извършват безплатно, а 
именно: “общо до три кредитни 
превода” и “общо до три опера-
ции по теглене на пари в брой”.

Смятам така предложеният 

брой на безплатни операции за 
недостатъчни за личното ползва-
не от потребителите, като се взе-
ме предвид броят на комунални-
те услуги - електроснабдяване, 
топлоснабдяване, газоснабдява-
не, водоснабдяване, телефонни 
услуги, както и плащането на 
данъци и такси, пише ковачева.

омбудсманът предлага 
също така, при теглене на пари 
в брой да се включи и опреде-
лен брой платежни операции 
на гише в банков офис, което 
би гарантирало безплатно об-
служване при техническа не-
изправност на атм, за каквито 
проблеми в институцията на 
омбудсмана постъпват значи-
телен брой сигнали.

Финансовата помощ за хо-
рата с увреждания и издръжката 
след развод и раздяла да бъдат 
включени в сумите, които мо-
гат да постъпват в безплатните 
сметки за основни операции, 
иска още омбудсманът.

европейската комисия съобщи, че одобрява промени в българ-
ския План за възстановяване и устойчивост. в съобщението се от-
булязва, че планът е на обща стойност 5,7 милиарда евро. в измене-
нията нашата страна предлага промени на 22 мерки. Предвижда се 
57,5 на сто от средствата да послужат за насърчаване на енергийния 
преход, а останалите - за цифровизация и за повишаване на иконо-
мическата и социалната устойчивост. от ек поясниха, че проме-
ните са свързани и с изменението на общата сума по българския 
план, намалена с 600 милиона евро. През юни миналата година ек 
предложи общо намаляване на сумите по плана за държавите от 
еС заради подобрената икономическа обстановка, включително 
в нашата страна.България получи първи превод по плана от 1,37 
милиарда евро миналия декември. решението  на ек подлежи на 
одобрение от Съвета на еС в следващите четири седмици. 

Производителите ще са длъжни да ги поправят 
и след изтичане на гаранционния срок 

Нови правила на ЕС за ремонта 
на развалени уреди

Омбудсманът иска повече 
тегления от банкомат 
и на каса без такса

Получаваме 600 млн. евро 
по-малко по плана 
за възстановяване

Работим 36 дни годишно да си 
платим сметките за отопление

 
 
 
 
 
 
Природният газ да поскъпне с 8 процента през декември и да 
се продава за близо 87 лева за мегаватчас - това предложение 
е внесъл “Булгаргаз” в Комисията за енергийно и водно регу-
лиране. От заявлението на компанията става ясно, че цената 
е формирана от количествата по дългосрочния договор с 
Азербайджан и от втечнен природен газ, който ще доставят 
две гръцки компании. Предвижда се да бъдат използвани и 
количества от газохранилището в Чирен. Предложението 
на “Булгаргаз” ще бъде обсъдено на открито заседание на 29 
ноември, а окончателно решение за цените на природния газ 
за следващия месец КЕВР ще вземе на 1 декември. 

Газът по-скъп с 8% 
през декември
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Снимки БТА

Диви прасета от Канада навлизат 
в северните американски щати 
Минесота, Северна Дакота, Монтана. 
Всяка година животните нанасят 
щети за около 2.5 милиарда долара

Арести в Черна гора  
за детско порно

Трима души са арестувани в 
Черна гора в рамките на междуна-
родна операция срещу разпростра-
няването на детска порнография. 
Операцията с кодово наименова-
ние “Мозайка” е проведена в пе-
риода 6 и 17 ноември с участието 
полицейски сили от страните от 
бивша Югославия, както и от Ун-
гария.

Евакуираха град в 
Исландия заради вулкан

Исландия се готви за предстоя-
що  изригване на вулкана Рейкянес, 
в югозападния край на острова. 
Гриндавик, малък рибарски град с 
население от около 2800 души, беше 
евакуиран, след като в града се поя-
ви кратер с дълбочина един метър. 
За последната седмица в района са 
регистрирани вече десетина труса 
с магнитуд над 4.

Баку готово на мирни 
преговори с Ереван

Азербайджанското МВнР обяви, 
че страната е готова на мирни пре-
говори с Армения и призова отсрещ-
ната страна “да избягва ненужни 
отлагания”. Същевременно съвет-
ник на азерския президент Илхам 
Алиев заяви, че разговорите трябва 
да са двустранни, без нуждата от 
западни посредници.

Двама загинали при 
стрелба във Филаделфия

Двама души са загинали, петима 
са ранени при престрелка в амери-
канския град Филаделфия (Пенсил-
вания). Според местната полиция по 
време на сблъсъка между враждува-
щи банди наркодилъри на паркинг са 
изстреляни повече от 70 куршуми. 

37 жертви при 
блъсканица в Конго

37 са загинали и десетки са ра-
нени при тъпканица на стадион в 
столицата на Конго Бразавил по 
време масов медицински преглед 
на наборници. Армията на страна-
та обяви ден преди изтичането на 
крайния срок, че ще се налагат се-
риозни глоби за неявяване, при което 
на спортния обект се образува не-
контролируема тълпа. 

6,7 по Рихтер край Вануату
Земетресение с магнитуд 6,7 

удари северната част на архипе-
лага Вануату в Тихия океан. Няма 
опасност от образуване на цунами. 
Геолозите съобщават, че трусът 
е станал край група слабо населени 
острови и вероятността за жерт-
ви и щети е ниска.

Все по-често властите в Индия доставят пречистена вода на хората,  
живеещи в селските райони. Реките в страната са силно замърсени 

“няма никаква основателна причина България да не бъде 
приета в Шенген. искрено се надявам, че испанското предсе-
дателство ще положи всички възможни усилия, за да постиг-
не съгласие между всички страни-членки тази зима”, заяви 
лидерката на европарламента роберта мецола в дебат с ев-
родепутатите. 

Срещу опитите на руската доминация в България “трябва 
да завършим европейската си интеграция с присъединяване 
към Шенген и еврозоната”, каза в речта си премиерът Денков. 

евродепутатът Ангел Джамбазки настоя премиерът да поста-
ви този въпрос пред своите колеги от еС с “тропане по масата”.

Коментар на стр. 9

Генералният секретар на нАто Йенс Столтенберг заяви, 
че не вижда военна заплаха от страна на русия срещу която и 
да е страна членка на Алианса. По време на посещението си в 
Скопие той заяви, че пактът продължава да следи, въпреки това, 
действията на кремъл и е готов да защити съюзниците от запла-
хи. Генералният секретар посочи, че сигурността на Западните 
Балкани е от съществено значение за нАто, но в това отноше-
ние има поводи за безпокойство.

на свой ред премиерът на рСм Димитър ковачевски заяви, 
че на Балканите има влияние на трети държави, включително и 
руско, и външните сили винаги могат да намерят съмишленици 
в политически партии или личности, но тези съмишленици не 
представляват някаква заплаха.

Мецола: Няма причина 
да сте извън Шенген

Столтенберг: Няма пряка 
военна заплаха за НАТО

Управляващата партия ФиДеС на 
унгарския премиер виктор орбан внесе 
в парламента законопроект за защита на 
националния суверенитет от неправо-
мерна политическа намеса на чуждес-
транни лица или организации.

Законопроектът предвижда създа-
ването на отделен орган, който да про-
учва и наблюдава рисковете от полити-
ческа намеса и да препоръчва промени 
в нормативната уредба. текстът също 
така предвижда до 3 години затвор за 
незаконно чуждестранно финансиране 
на партии или организации, участващи 
в избори.

“Суверенитетът на Унгария е накър-
нен, а също така съществува повишен 

риск за националната сигурност, ако по-
литическата власт попадне в ръцете на 
лица или организации, зависими от ко-
ято и да е чужда сила, организация или 
лице”, се казва в законопроекта.

очаква се законът да бъде приет, след 
като ФиДеС разполага с мнозинство от 
две трети в законодателния орган. 

Законопроектът се предлага в мо-
мент, когато орбан, който през послед-
ните 13 години многократно е влизал в 
конфликт с европейския съюз по отно-
шение на състоянието на демокрацията 
в Унгария, засилва кампанията на своята 
партия преди изборите за европейски 
парламент през юни догодина.

Същевременно орбан призова граж-

даните да не се поддават на натиска на 
еС и да не подкрепят изпращането на 
допълнителни оръжия и финансова 
помощ за Украйна. той  подчерта, че 
става въпрос за защита на държавния 
суверенитет и че има “сериозен дебат” 
по този въпрос в еС. “Унгарците не 
искаме да танцуваме по свирката на 
Брюксел”, подчерта той. 

в речта си на заседание на ФиДеС 
за изборите за европарламент  той зая-
ви, че Унгария е гласът на европейските 
права. Според него Франция, Германия, 
Австрия и италия “силно искат да бъ-
дат страни без имигранти и са готови да 
дадат половината си живот за това”, но 
това поставя в беда европейските нации.

Унгария си защитава 
националния суверенитет
Орбан категоричен: „не искаме да танцуваме по свирката на Брюксел”

таксиметровите шофьо-
ри в Атина, организирани от 
синдиката си, проведоха 24-
часова стачка заради новия 
проектозакон за данъчното 
облагане и справянето с ук-

риващите данъци. Гръцката 
столица остана без таксиме-
тров транспорт. от синдика-
та обявиха, че чрез стачката 
настояват правителството да 
оттегли закона, който според 

тях “връща данъчната система 
на страната в турско време”. 
те настояват за справедливо 
заплащане на труда си и при-
зовават всички таксиметрови 
шофьори да проявят солидар-

ност, включвайки се към про-
тестното движение. 

Профсъюзът обяви, че 
стачката е предупредителна и 
ако законът бъде приет, тя ще 
прерасне в безсрочна.

Стачка остави Атина без таксита
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Правителството на израел прие 
споразумение за спиране на огъня в 
ивицата Газа. мнозинството гласува 
в полза на сделката с ислямистката 
групировка Хамас, съобщи канцела-
рията на премиера Бенямин нетаняху. 
според информацията най-малко 50 
жени и деца, държани за заложници 
в Газа, ще бъдат освободени по вре-
ме на 4-дневното примирие. в замяна 
тел Авив ще освободи най-малко 140 
жени и непълнолетни от своите затво-
ри, съобщават израелски медии.

в текста се казва, че след като пър-
вите 50 заложници бъдат освободени 

за четири дни, паузата в боевете ще 
бъде удължена с още един ден за всеки 
следващи 10 освободени заложници.

“Правителството, израелските сили 
за отбрана и службите за сигурност ще 
продължат войната, за да върнат вкъщи 
всички заложници, да завършат елими-
нирането на Хамас и да гарантират, че 
няма да има нова заплаха за Държавата 
израел от Газа”, се казва още в съоб-
щението.

споразумението включва още до-
пускане на хуманитарна помощ, в 
това число гориво.

Хамас потвърди, че има договорка. 

москва, вашингтон, Лондон, Бер-
лин, Париж, Пекин и Аман привет-
стваха споразумението за временно 
спиране на огъня между израел и 
Хамас. 

Председателката на ек Урсула 
фон дер Лайен заяви, че “еврокоми-
сията ще направи всичко възможно, за 
да използва тази пауза за увеличаване 
на хуманитарната помощ за Газа”.

външните министри на арабските 
страни са категорични, че споразуме-
нието трябва да бъде удължено и да 
стане първа стъпка към пълно прекра-
тяване на военните действия.

саудитският външен министър 
принц Файсал бин Фархан Ал сауд за-
яви, че хуманитарната помощ трябва 
да бъде поддържана и разширявана и 
не трябва да зависи от по-нататъшно-
то освобождаване на заложници.

Арабските външни министри ръ-
ководят т.нар. контактна група от пре-
димно мюсюлмански държави, които 
лобират пред основните съюзници на 
израел и съвета за сигурност на оон 
за прекратяване на войната между из-
раел и Хамас и постигане на напредък 
към трайно решение на израелско-па-
лестинския конфликт.

Израел и Хамас 
сключиха споразумение
4-дневното примирие трябва да бъде удължено според арабските държави

Снимка БТа

Високопоставен служител от граничната охрана на Финландия заяви, че властите в Русия  
вероятно са замесени в превозването на мигранти до единствените два пункта на границата  
между двете страни, които все още остават отворени. През последните две седмици  
над 500 души от Йемен, Сомалия, Сирия и Ирак са  потърсили убежище 

нидерландия гла-
сува в сряда за парла-
мент, очертава се остра 
надпревара между 4 
партии, оценена като 
сеизмична, а единстве-
но вярна бе прогноза, 
че следващото прави-
телство ще бъде много-
партийно. като водеща 
се сочи дясноцентрист-
ката народна партия за 
свобода и демокрация, 
чиято лидерка е роде-
ната в турция Дилан 
Йешилгьоз, пристига в 
нидерландия едва 8-го-
дишна възраст само с 
ръчен багаж, който май-
ка и взела на лодката до 
Гърция. въпреки това 
твърдата й позиция сре-
щу търсещите убежище 
доведе до метеоритния 
й политически възход. 
тя може да стане пър-
вата жена премиер стра-
ната. 

Дяснопопулистката 
Партия на свободата на 

Герт вилдер, наричан 
още “нидерландския 
тръмп”, иска сложи края 
на “ислямизацията” на 
Запада и “нидерландски-
ят народ да е на първо 
място”. 

социалдемократиче-
ската коалиция от лей-
бъристи и Зелени на бив-
шия вицепредседател на 
еврокомисията Франс 
тимерманс е твърд за-
щитник на “Зелената 
сделка” на ес.

49-годишният поли-
глот Питър омцихт ог-
лавява центристкия “нов 
социален договор”, учре-
ден през август. той ста-
на известен, защото свали 
правителството на марк 
рюте заради скандал, в 
който хиляди родители 
погрешно бяха обвинени 
в мошеничество заради 
детски надбавки. 

До приключването на 
броя резултатите от вота 
не бяха известни. 

Сеизмичен вот
в Нидерландия

Украинският президент владимир Зеленски из-
рази готовност да обсъди с бившия президент на 
сАЩ Доналд тръмп разрешаването на украинския 
конфликт. “нека поговорим с него и да му дадем 
възможност да покаже какви са стъпките в неговата 
мирна формула. Готов съм. разбира се, ако има кон-
кретен мирен план, може да го сподели с мен”, каза 
той в интервю за Фокс нюз. в интервюто Зеленски 
призна още, че “да останем силни е трудно за нас. Да, 
имаме нужда от повече успешни резултати на бойно-
то поле”.

трябва да се обмислят варианта за компромис с 
русия, предложи украинският депутатът евгений 
Шевченко в интервю с директора на Украинския 
институт за глобални стратегии вадим карасьов, 
предаде тАсс. “Бих препоръчал провеждането на 
разузнавателни политически консултации, за да се 
усети на какво е готова да се съгласи русия, на какъв 
компромис”. 

Шведското правител-
ство обяви, че ще изисква 
от мигрантите да живеят 
“по честен начин”, което 
създава възможност за 
експулсиране за принад-
лежност към криминални 
групи или заплаха срещу 
“шведските демократич-
ни ценности”.

“необходимо усло-
вие за успешна инте-
грация е лицата, които 
искат да живеят в Шве-
ция, да се придържат и 
към основните правила 
и да живеят по честен 
начин”, заяви министър-
ката за миграцията ма-
рия малмер стенергард 

на пресконференция с 
крайнодясната партия 
“Шведски демократи”, 
която подкрепя прави-
телството.

министърът на пра-
восъдието Гюнар стрьо-
мер обяви, че е възложил 
изготвянето на доклад 
относно възможността 

за разширяване на об-
хвата на отнемането на 
гражданство, особено в 
случаите на тежки прес-
тъпления, тероризъм или 
лъжа при кандидатстване 
за гражданство. в някои 
случаи това би означа-
вало определени хора да 
останат без гражданство.

китайският президент си Цзин-
пин се срещна с председателя на 
Държавната дума на Федералното 
събрание на руската федерация 
вячеслав володин в Пекин, съоб-
щи агенция синхуа.

“Преди всичко бих искал да ви 
предам топли думи от нашия прези-
дент, добри пожелания от владимир 

владимирович Путин. До голяма 
степен благодарение на отношени-
ята ви с нашия президент днес на-
шите страни са не само стратегиче-
ски партньори, но и стратегически 
приятели”, заяви володин.

според него отношенията меж-
ду кремъл и Поднебесната импе-
рия “се намират на върха на разви-

тието”.
китай заедно с русия е готов 

да положи съвместни усилия за 
задълбочаване на двустранните от-
ношения, като сътрудничеството 
между Държавната дума и общо-
китайското събрание на народните 
представители трябва да се засили, 
заяви на срещата си Цзинпин.

Си Цзинпин се срещна  
с председателя на Думата

Швеция с нов закон за мигранти
Зеленски готов да 
обсъди предложения 
на Тръмп 
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ДЕН НА СВ. АЛЕКСАНДЪР НЕВСКИ. Патрон 

на катедралния храм 
“Св. Александър Невски” 
в София. На тази дата 
през 1263 г. в съборния 
храм на Владимир мит-
рополитът и свещен-
ството тържествено 
извършват обреда на погребението на княз Алек-
сандър Невски. Празникът е посветен на руския 
национален герой и светец, княз на Новгород, жи-
вял през ХIII в. Князът, предвождащ малобройна 
войска, на 15 юли 1240 г. разгромява при р. Нева 
настъпващата към града шведска армия. Според 
преданията заради победата в тази битка получа-
ва прозвището Невски.

1859 - РАЖДА СЕ БИЛИ ХЛАПЕТО, ИЗВЕС-
ТЕН АМЕРИКАНСКИ БАНДИТ (УМИРА 1881 Г.). 
Легендата приписва на Хенри 
Маккарти, известен още и като 
Хенри Антрим и Уилям Харисон 
Бони, 21 убийства, по едно за 
всяка година от живота му, но 
действителната бройка е около 
9 (4 е убил той сам, а 5 - с помо-
щта на други). Журналистите го 
описват като “обаятелен и при-
ятен”, общителен и с чувство за хумор. Но тези 
качества са в комбинация с жесток характер, 
твърда решителност и забележителни стрелкови 
умения. Били Хлапето става емблематична фигура 
за американския Див Запад.

1923 - РАЖДА СЕ ТЕНЬО ЖЕЛЕВ, ХУДОЖНИК 
(УМИРА 2010 Г.). Доайен на 
българската съвременна жи-
вопис. Майстор на портрета. 
Сред най-известните му плат-
на са портретите на Влади-
мир Димитров-Майстора, 
Васил Левски, Христо Ботев, 
Захарий Стоянов, Никола Вапцаров. Негови творби 
са представяни в Япония, Русия, Германия, САЩ, 
Франция, Холандия, Белгия, Испания, Канада.

1995 - УМИРА ДИМИТЪР БУЙНОЗОВ, АКТЬОР 
(Р. 1935 Г.). Снима се още 
като студент при Дако 
Даковски и Бинка Желяз-
кова в “Тайната вечеря на 
Седмаците” и “Животът 
си тече тихо”. Дълги го-
дини работи в Младежкия 
театър, в който създава поредица от запомнящи 
се правдиви и благородни образи в спектакли като 
“Прокурорът” и “Изглед от моста”. Известен с 
ролите си в “С пагоните на дявола”, “По дирята на 
безследно изчезналите”, “Под игото” и др.

2003 - РЕВОЛЮЦИЯ НА РОЗИТЕ В ГРУЗИЯ. 
Подава оставка бившият 
президент на страната 
Едуард Шеварднадзе. Де-
нят е белязан от масови 
протести срещу резул-
татите от проведените 
парламентарни избори. В 
резултат от “революция-
та” на власт идва ново ръководство начело с Ми-
хаил Саакашвили. Денят на Революцията на розите 
съвпада и с един от най-почитаните в страната ре-
лигиозни празници - Гиоргоба (Денят на св. Георги).

2006 - УМИРА ФИЛИП НОАРЕ, ФРЕНСКИ АК-
ТЬОР (Р. 1930 Г.). В дъл-
гата си кариера изиграва 
над 120 роли в киното. 
Сред запомнящите му 
филми са “Голямото плю-
скане”, “Приятели мои”, 
“Ново кино Парадизо”, 
“Пощальонът” и др. Смя-
тан за един от най-зна-
чимите и харизматични 
актьори във френското и 
световното кино.

КАРИКАТУРА НА ДЕНЯ

АНАТолИй сТАНКУлов

Колективен алцхаймер
  �

Емил ЙОТОВСКИ

Гледам и си мисля на 
какво приличат телевизи-
ите ни? Хем беззъби, хем 
лаещи. Хем импотентни, 
хем на стимуланти. Хем 
невиждащи какво става в 
държавата ни, хем сери-
озно фокусирани върху 
някакви второстепенни 
проблеми.

А за да можем да пре-
глътнем всичко това ни 
се отпускат предавания 
за прецизно намазване на 
франзели с майонеза. и за 

да няма обидени - преда-
вания, фокусирани върху 
тичане по пясък със за-
вързани очи.

Ако искате да видите 
тежък, социално опра-
вдан журналистически 
гняв, темата на репортажа 
не трябва да бъде по-де-
ликатна от: “неизвестен, 
който бие също толкова 
неизвестно улично куче.” 
тогава и ПтС от София 
до Силистра може да 
се прати. С две камери, 
за да може да се хване 
контраплан на кучето. 
може да се попита дори 
министъра на екологията 
какво мисли. и той ще 
мисли. в ефир.

но стане ли въпрос за 
ликвидация на държава-
та, затваряне на теЦ-ове, 
кражби за по над един 
милиард лева, фалшифи-
циране на избори и други 
наистина важни въпроси, 
българската журналисти-

ка дава всички признаци 
на колективен алцхаймер. 
и настава една добре под-
редена ти-ши-на.

опитвам и това да го 
разбера. въпросът е как 
остриетата да поддържат 
тънкия баланс от това да 
не питат нищо съществе-
но по нито една същест-
вена тема, но да продъл-
жават да са източник на 
доверие? в същото време 
да изглеждат сериозно, и 
в още по-същото време да 
не изтърват заплатите си. 
и в най-същото време да 
не ги уволнят или както е 
вече е прието да се казва - 
да се разделят по взаимно 
съгласие.

Заради този психо 
социален микс телевизи-
онни водещи започват да 
приличат на симпозиум 
на коафьори, които спо-
рят за съвременните тен-
денции при прическите 
на прекарали пресен ин-

султ. може и да изглежда 
нелепо, но в личен план е 
напълно оправдано.

Гостите им пък из-
глеждат така, все едно са 
гости на този симпозиум, 
и са там само защото има 
безплатни кюфтета. в 
случая - медийна изява.

тъй като в нашата 
пазарна икономика не е 
останало нищо пазарно и 
няма как това представле-
ние да спре, поради волята 
на зрителя се въоръжете 
с търпение или сарказъм. 
Залагайте колко котета ще 
роди кастрираната улична 
котка от следващия репор-
таж и се смейте на отгово-
рите на поредния минис-
тър по темата.

Защото от телевизора 
отдавна ви се смеят.

Добрата новина е, че 
смехът удължава живота 
на всички.

Факти БГ 

Политическа алхимия
  �

Юри МИХАЛКОВ

Премиерът ни ни-
колай Денков трябва да 
прибере денковете си с 
химическите формули и 
да се върне в лаборато-
рията, където ще може 
да прави, каквито си иска 
опити. иначе е обречен да 
шмекерства с алхимия на 
политическата сцена.

“войната на Путин 
срещу Украйна всъщност 
е война на Путин срещу 
европа, като помагаме 
на Украйна, помагаме на 
европа, като защитава-
ме Украйна, защитаваме 

европа”, ето такива фор-
мулировки изплете той в 
доста празната пленарна 
зала на европарламента.

Господине, объркали 
сте “веществата”, заради 
което от устата ви изли-
зат формули на невеже-
ството. След майдана 
русия защитаваше пра-
вата на руското етниче-
ско малцинство и на ру-
скоговорящите украинци 
- нищо повече. Защита-
ваше етническата толе-
рантност между главните 
етноси на страната и се 
противопоставяше на ет-
ническата вражда. както 
виждате, защитаваше ев-
ропейска ценност. и се-
гашната война нямаше да 
се случи, ако киев не бе 
кроял кампанията за ет-
ническо прочистване на 
Донбас, дори и с оръжие. 
известно е, че за тази 
кампанията изтекоха до-
кументи. и понеже За-
падът мислеше злото на 
русия, точно той стъпка 

тези ценности, макар да 
се кълне, че никой друг 
не ни брани по-добре от 
него. 

Десетилетия русия, 
включително и след май-
дана защитаваше и друга 
ценност - добросъседство-
то. въпреки насъскваната 
от Запада русофобия сред 
украинците, москва не 
спираше до последно да 
търси нормални съседски 
отношения. Дори и сега 
в русия няма омраза към 
украинците, доказател-
ство, за което за онези 
6 млн. украински бежа-
нци, потърсили убежище 
в нея. вместо това обаче 
САЩ и еС дресираха 
киев за злосъседство. 

Благоденствието е дру-
гата евроценност, която 
кремъл се мъчеше да опа-
зи в Украйна. обвързаната 
й с русия икономиката не 
разруши цели отрасли, не 
стигна до фалит, не прати 
на улицата милиони, не ги 
прогони да вършат работа 

като втора ръка хора и не 
стопи населението с 53 на 
сто от времето отпреди 
майдана.

и каква излиза тя? 
в Украйна русия защи-
таваше европа, но сре-
щу кого? естествено, че 
срещу САЩ, които чрез 
Украйна нанесоха удар и 
на еС и го направиха по-
слаб. войната на Путин 
срещу Украйна е война 
за европа, господине. и 
обратно, помагайки на 
киев, помагаме на анти-
европа. 

и не говорете алхи-
мическите глупости, че 
Полша или румъния ще 
изпаднат до положени-
ето на Украйна, ако Пу-
тин победи. не кой да 
е, а генсекът на нАто 
Йенс Столтенберг каза 
завчера в Скопие, че 
няма заплаха за нито 
една държава от нАто. 
С такива приказки ще ви 
излезе име на премиер 
шарлатанин.     
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Лятото на 2021 година е, ко-
гато една изненадваща инвес-
тиционна новина рязко вдига 
градусите на бизнес климата 
в България. тогавашното слу-
жебно правителство съобщава, 
че е пред подписване на дого-
вор с европейски производител 
на “ново поколение електриче-
ски автомобили”. Заговаря се 
за строеж на хай-тек фабрика 
и “революция в електромобил-
ността”, която да носи висока 
добавена стойност на местната 
икономика.

Съобщения като това, отек-
ващи гръмко в началото, по-
скоро са се размивали във вре-
мето. но през онзи юли добрите 
намерения сякаш придобиват 
реални измерения. в рамките 
на броени дни чуждестранни-
ят играч - германският стартъп 
Next.e.Go Mobile - бива пред-
ставен на официално събитие в 
“София тех Парк”, а кабинетът 
подписва меморандум за из-
граждане на завод в Ловеч.

На теория всичко 
изглежда изпипано -

инвеститорът вече се е спрял на 
България, намерил е солидни 
местни партньори в лицето на 
“Адванс Пропъртис” на кирил 
и Георги Домусчиеви, а държа-
вата съдейства, както може. ма-
кар разрешителните за строеж 
да се забавят с няколко месеца, 
такива все пак биват издадени 
през лятото на 2022 г., когато 
дори се съобщава за старт на 
изграждането на завода.

Година и половина по-къс-
но фабриката на Next.e.Go вече 
трябваше да е завършена. 2023-а 
обаче изтича, а завод на терена 
на бившия “Балкан” няма.

в Ловеч все още чакат 
Next.e.Go.

Обещанията бяха за:
 инвестиция от 140 млн. 
евро във високотехноло-

гична фабрика
 разкриване на около 
1000 работни места
 капацитет от над 30 000 
автомобила годишно
 държавна помощ от 34 
млн. евро, разпределени в 
няколко транша
 старт на производство-

то в края на 2023 или на-

чалото на 2024 г.

темата за обещания, но не-
реализиран завод бе използвана 
удобно от политиците по вре-
ме на предизборната кампания 
през тази година. Дори словес-
ните им упражнения по въпро-
са да бъдат оставени настра-
на - доколкото се тиражираха 
изопачени хипотези за бягство 
на германците след взетата фи-
нансова подкрепа от държавата 
(б.р. - условията на споразу-
мението предвиждат първият 
транш да бъде отпуснат едва 
при стартиране на производ-
ството) - картинката не изглеж-
да по-ясна.

напротив, с всеки следващ 
ден звучи по-объркващо, а раз-
нопосочни коментари идват и 
по линия на държавата, която 
уж трябва да е запозната добре с 
развитието на проекта - особено 
пък за проект от такъв мащаб.

тази инвестиция там (в Ло-
веч) няма да се случи, уверено 
заяви министърът на иновации-
те и растежа милена Стойчева 
в интервю за Бнт в началото на 
ноември.

По думите й е “имало значи-
телен интерес”, но “доколкото 
знаем, просто инвеститорът е 
избрал за последващите си ин-
вестиции друго място”. Стойче-
ва визира 

фабриката в съседна  
Северна Македония, 

чието строителство започна ми-
налата година, а до няколко ме-
сеца се очаква там да бъде даден 
старт на реално производство.

твърдата убеденост на 
министър Стойчева обаче се 
сблъсква с публикувания преди 
дни проектобюджет на финан-
совото министерство за идната 
година. в него е записано, че за 

2024 г. и 2025 г. {...} са предви-
дени и допълнително 13.3 млн. 
лв. за изпълнение на приори-
тетния инвестиционен проект 
“изграждане и управление на 
иновативен завод за производ-
ство на електрически автомоби-
ли e.GO в гр. Ловеч”.

от министерството на Асен 
василев стъпват на поетия пре-
ди две години ангажимент за 
изплащане на финансова дър-
жавна подкрепа за германския 
инвеститор на няколко етапа, 
първият от които при влизане-
то в експлоатация на производ-
ствената база. от там, изглежда, 
все още работят според графика, 
предвиждащ старт на дейността 
на ловешкия завод на Next.e.Go 
през 2024 г.

С други думи: или ведом-
ството не си е сверило часовни-
ка и прави неподплатени с реал-
ността планове за разходи, или 
все още въпросната инвестиция 

не е окончателно зачеркната, а 
министър милена Стойчева не 
знае за това.

Какво казва  
Next.e.Go Mobile

вместо да внесат ред, съоб-
щенията, долитащи по линия на 
самата компания, внасят още 
повече неясноти. в проспект 
от 22 септември 2023 г., пода-
ден във връзка с предстоящото 
към онзи момент листване на 
e.GO на фондовата борса в ню 
Йорк, черно на бяло пише, че 
фабрика в България фигурира 
в плановете на компанията.

“Понастоящем микрофа-
бриката в Аахен е готова за 
производство, а ние подготвя-
ме пускането в експлоатация 
на допълнителна микрофабри-
ка в Северна македония, която 
се очаква да започне производ-
ство през втората половина на 
2024 г., и пускането в експло-
атация на допълнителна ми-
крофабрика в България, която 
се очаква да започне производ-
ство през първата половина на 
2025 г.”, гласи информацията в 
документ.

За да потвърди тази инфор-
мация, Economic.bg потърси 
арх. Любомир Станиславов, 
който оглавява проекта за фа-
бриката на e.Go в България и 
учреденото местно дружество 
“некст.е.Го България” АД. той 
обаче отказа да коментира под-
робностите около плановете на 
компанията заради публичния 
й статут и потенциалните ри-
скове от това върху поведени-
ето на инвеститорите.

от наша страна е свършено 
всичко, което е било необходи-
мо, увери Станиславов.

Въпрос на пари

накрая нещата най-често се 
свеждат до парите. изправена 
пред необходимостта да набе-
ре достатъчно капитал, за да 
реализира мащабните си пла-
нове за производства в някол-
ко страни, стартиращата ком-

пания e.Go намери решение в 
нюйоркската фондова борса. 
тя избра да стъпи на финансо-
вия пазар чрез сливане с дру-
жеството със специална цел за 
придобиване (SPAC) - Athena 
Consumer Acquisition.

SPAC играчи като Athena, 
известни още като “празен чек”, 
станаха особено популярни през 
последните няколко години, да-
вайки възможност на различни 
играчи да стъпят успешно на 
фондовите пазари. трусовете 
на борсата през миналата годи-
на обаче охладиха интереса към 

този инструмент. въпреки това 
e.Go предпочете да заложи на 
такъв вариант вместо на IPO.

Сливането стана факт, а 
листването на борсата се слу-
чи преди месец. именно то-
гава Али везавий коментира 
плановете на e.Go да стартира 
производството си в Северна 
македония догодина, както и 
да построи още един завод в 
европа - без да уточнява къде.

както може да се прочете и 
в проспекта на компанията, за-
водът в Северна македония не 
се явява непременно замести-
тел на този в България. Факт е 
обаче, че той е почти готов, за 
разлика от този тук. еднозначен 
отговор на въпроса защо e.Go е 
предпочела да ускори дейност-
та си в западната ни съседка - 
която не е част от европейския 
съюз и която се появи на пейза-
жа като възможна локация чак 
след избора на Ловеч - няма.

Наред с политическите 
спекулации, 

на които трудно може да се хва-
не краят, стоят числата. в разче-
тите си в проспекта компанията 
посочва, че капиталовите разхо-
ди за производството, сградата и 
екстериора на микрофабриката 
в България възлизат на 87.4 млн. 
евро, докато тези в Северна ма-
кедония са почти наполовина - 
44.2 млн. евро.

интересно е и как стоят не-
щата с обещаната държавна по-
мощ. Заявление за регистрация в 
американската комисия по цен-
ни книжа и борси (SEC) с дата 
14 ноември 2023 г. хвърля повече 
светлина върху договорката на 
компанията със Скопие. там се 
посочва, че двете страни са склю-
чили споразумение за държавна 
помощ, което дава възможност 
на местното дъщерно дружество 
“NEXT.E.GO MOBILE DOOEL 
Tetovo” да получи пряко и непря-
ко държавни субсидии и помощи 
в размер до 47.5 млн. евро през 
следващите десет години, при 
условие че бъдат изпълнени оп-
ределени етапи.

За сравнение, България обе-
ща държавна помощ в размер 
на 34 млн. евро за периода 2024 
- 2029 г., разпределена в четири 
транша: 

 първият за 13 299 644 лв. 
бе предвиден за 2024 г., при ус-
ловие че вече има произведени 
автомобили и разкрити поне 250 
нови работни места; 

 вторият транш, за същата 
сума, бе заложен за 2025 г., при 
услови че работните места се 
увелича до 365;

 третият и четвъртият 
транш - съответно през 2027 и 
2029 г. - са на стойност всеки по 
малко под 20 000 лв. и са обвър-
зани с постигането на определе-
ни таргети на производство.

Как изглежда 
ситуацията  

на борсата днес
Акциите на Next.e.GO потъ-

наха с 38% още при дебюта си 
на Nasdaq след SPAC сливането. 
от графиката по-долу се вижда 
ясно изразен ценови тренд надо-
лу. от малко под 1.5 долара при 
стъпването на борсата преди ме-
сец, днес една акция вече се тър-
гува 0.40 долара. 

Economic.bg

Какво се случва със завода
за електромобили край Ловеч
Държавата дава разнопосочни сигнали по въпроса

Лично Кирил Петков като служебен министър  
на икономиката огласи гръмко новата инвестиция,  
която сега е в девета глуха

50 години след производството на първия “Москвич” в бившия завод “Балкан” Ловеч  
през 60-те години, очакват и първия електромобил, но дали ще го дочакат
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“какво го интересува обикновения 
българин? интересува го като отиде на 
бензиностанцията, горивото да е прием-
ливо евтино. интересува го, когато една 
фирма печели да си плаща данъците - 
при това да плаща не 10% корпоративен 
данък, а 60%, колкото плаща “Лукойл”. 
Защо ние решаваме, че това не ни е из-
годно, а трябва веднага да спрем дерога-
цията, аз трудно мога да си обясня”. това 
заяви бившият енергиен министър румен 
овчаров по Бтв.

и добави: “трудно си обяснявам и 
поведението на “Лукойл”, според мен 
те просто са подложени на един при-
митивен рекет. ако не платят 700 млн. 
или 1 млрд. лева ще им спрат дерогаци-
ята. те каквото имат да плащат са си го 
платили. има правителство и министър 
на финансите, който признава загуби на 

“Лукойл”. Нека да не забравяме, че “Лу-
койл” е фирмата, която е инвестирала 
над 3,5 млрд. лева, откакто е собственик 
на това дружество. До края на годината 
“Лукойл” ще приключи с руския нефт. 
После нека асен василев се чуди откъде 
ще му дойдат 500 млн. лева в бюджета, 
защото няма да го има корпоративния 
данък”, коментира овчаров.

По думите му има е един друг въпрос: 
защо си го причиняваме всичко това? кой 
не работи с руски нефт, попита риторич-
но той на въпрос на водещата и подчерта: 
“русия е получила 550 млрд. евро за руски 
нефт и газ откакто е започнала войната в 
украйна. На първо място купувач е евро-
пейския съюз, а не китай. На първо място 
в ес е Германия, Нидерландия, италия, а 
след това е китай, индия. австрия в мо-
мента за последното тримесечие получа-

ва два пъти повече руски газ за разлика от 
същото време миналата година. Германия 
и австрия го правят, защото се грижат за 
икономиките си”, добави той. оценката 
му на въпроса защо си го причиняваме е 
“прекален светец и богу не е драг”.

На въпрос на водещата няма ли да 
падне цената със 73 стотинки, ако от-
падне и дерогацията, той отговори, че не 
само няма да падне, а и ще се повиши. 
“Гледайте цените в Гърция, защото ние 
няма откъде другаде да доставяме нефт и 
други горива. Но защо го правят така от 
групата Д2 - Делян Добрев и Делян Пе-
евски плюс ББ. тези тримата имат много 
тежка история на взаимоотношения с ру-
сия. Забравихме ли кой през 2012 г. внесе 
пътната карта за изграждане на “Южен 
поток”? За 4.5 млрд.! Делян Добрев като 
министър. и кой щеше тогава да бъде го-

лемият строителен предприемач - Делян 
Пеевски с “водстрой” и т.н. Забравихме 
ли ги тези неща? тези хора сега със задна 
дата искат да си изчистят физиономиите. 
ами 2018г. - кой беше председател на ко-
мисията по енергетика, която прие стра-
тегията, внесена от теменужка Петкова, 
за строителството на “турски поток”. Пак 
Делян Добрев.”, припомни овчаров.      

според него има два варианта за случ-
ващото се. “Програмата максимум на 
групата Д2 плюс Бойко Борисов е нами-
ране на купувач и продажба на “Лукойл”. 
очевидно някой вече е спретнал покупка-
та на “Лукойл”. имат вариант и програ-
ма минимум - тя не предвижда покупка, 
но предвижда дебалансиране на произ-
водството и съответно влизане на други 
играчи, например “инса ойл”. всичко е 
пари”, обясни овчаров.

  �
Иван Бакалов

какво се крие зад целия шум? 
Защо така Борисов, Пеевски, Де-
лян Добрев поискаха веднага да 
се спре руският нефт в “Лукойл”-
Бургас? такова ултимативно ис-
кане изведнъж, със заплахи да 
падне правителството, изглежда 
странно. може ли да се вярва, че 
настояват само от чисти евроат-
лантически чувства, в подкрепа 
на санкциите и украйна?

Правителството предложи 
съкратени срокове, но и това 
беше посрещнато с изявления, че 
ще развалят сглобката и т. н. По-
литическите сили се бяха разбра-
ли руският нефт да бъде спрян 
напълно чак към края на следва-
щата година. България си беше 
издействала дерогация за две го-
дини напред. и хората на ГерБ и 
ДПс отначало не възразяваха.

Получи се странно положе-
ние - ПП-ДБ са критикувани за 
острата им позиция против ру-
сия, че са готови да дават всякак-

ва военна помощ за украйна и т. 
н. и изведнъж бяха обвинени 
като защитници на “Лукойл” и 
руските интереси. само защото 
искат преходът да е плавен и да 
няма сътресения на вътрешния 
пазар за горива.

Мирише на пари 

Но може само да се предпо-
лага какво се крие отзад. факти-
те, известни на обществото, са 
малко. Преди войната в украйна 
процентът на руския нефт в ра-
финерията в Бургас е бил около 
50% по официални митнически 
данни. след началото на война-
та, благодарение на дерогацията, 
руският нефт става почти 100%. 
Преди това заводът е работил с 
60% от капацитета си, сега рабо-
ти със 100%.

този по-голям обем на про-
изводство е насочен за износ, 
тъй като потреблението в Бъл-
гария не се е увеличило. ру-
ският нефт е по-евтин от сорт 
брент, благодарение на което 
“Лукойл” при увеличен обем на 
производство и износ на гори-
ва, за този период е реализирал 
3 млрд. долара приходи повече, 
само от разликата в цените на 
суровината. това е установено 
от разследване на Центъра за 
изследване на демокрацията, 
Global Witness и Центъра за из-
следване на енергетиката.

Друг въпрос е, че няма дан-
ни накъде е изнасял горива 

и нефтопродукти “Лукойл”. 
Никой не се съмнява, че зао-
бикалят санкциите. украйна 
не купува горива от България 
от миналата година, защото са 
руски. огромният обем експорт 
е заминавал директно в някакви 
дестинации или чрез претовар-
ване на кораби на море, т.нар. 
ship-to-ship transfer.
И сега - кой какво печели 

от незабавно спиране и съ-
тресения на пазара?

разпространяват се различни 
версии, във всяка от които има 
по нещо вярно. Първата версия 
е, че всичко това е политическа 
демагогия, лъжи и атаки срещу 
доминираното от ПП-ДБ прави-
телство, с обвинения в защита 
на руски интереси. Да натрупат 
точки като проевропейски пар-
тии за сметка на други.

втората версия е, че ако пра-
вителството поддаде веднага да 
премахнат дерогацията, ще има 
сътресения и покачване на це-
ните на горивата. съответно ще 
има голямо недоволство и ще го 
понесе сегашното правителство 
с премиер Денков. това дава 
предимство на ГерБ и ДПс в 
следващи избори или размества-
ния в сегашния парламент.

третата версия е, че Пеев-
ски, респективно ДПс, в съу-
частие с Борисов искат да купят 
рафинерията в Бургас. Не пря-
ко, а както е правено - с някой 

инвестиционен фонд от Запад, 
с прикрита собственост, и про-
чее. слухове намесват петрол-
ната фирма “инса ойл”, зад ко-
ято седял Пеевски и т. н. Затова 
са атаките да свалят цената, да 
притиснат собствениците на 
рафинерията. това може да се 
приеме като по-вероятно, но ра-
ботата е по-дълбока.

така може да се предпо-
ложи като четвърта версия, че 
действително се готви смяна 
на собствеността - продажба на 
“Лукойл Нефтохим”-Бургас. Но 
не е толкова лесно Пеевски (Бо-
рисов) да лапнат рафинерията в 
Бургас. колкото и да е мастит, 
това е голяма хапка за него, и 
за двамата. По-скоро става дума 
те да бъдат допуснати от руския 
собственик “да натопят човка-
та”, както се изразиха преди го-
дини за Борисов в руската преса, 
по повод друга сделка.

каквито и али-бали да се раз-
казват, че “Лукойл” била швей-
царска собственост, част от нея 
била в активите на ротшилд и 
подобни, това е руска компания. 
твърдо контролирана от държа-
вата, в интерес на русия, но и за-
хранваща олигархията на Путин.

санкциите и почти национа-
лизирането на руските рафине-
рии в Германия и италия поста-
вят въпроса как да мимикрират 
руската собственост и компании 
на Запад. случаят с България е 
такъв, че прави удобно да се из-

ползва падането на дерогацията. 
като се вдигне шум, че са създа-
дени трудности за компанията, 
силно са намалени печалбите, 
санкциите пречат на бизнеса и 
т. н. и така да се продаде рафи-
нерията на нов собственик на 
удобна цена.
Кой да е нов собственик? 

Зад него ще е пак руската 
олигархия, служеща на Путин, 
но по-добре прикрита, с верига 
от фирми от Запад, водещи до 
офшорки. За спокойната рабо-
та на руската компания в стра-
на член на ес, и за да преобра-
зуват удобно собствеността, 
те могат да отстъпят прикрито 
миноритарно участие на бъл-
гарските корумпирани полити-
ци. миноритарно, ама от голя-
ма рафинерия. както се говори, 
това вече е правено при пър-
воначалната приватизация на 
ДНефтохим-Бургасф. Напълно 
в стила и метода на руския биз-
нес. така ще запушат устата на 
българските кресливи пазите-
ли на санкциите, а руските ин-
тереси ще бъдат защитени.

всичко това не може да се 
докаже, но вече сме виждали 
нещо подобно да се случва с 
“Булгартабак”, “виваком”, раз-
грабването на активите на ктБ. 
и пак Пеевски се обажда като 
солист в хора.

E-vestnik

Уж се разбраха, ама не съвсем

Румен ОвчаРОв:

Някой вече 
е спретнал 
покупката 
на „Лукойл”
До края на годината рафинерията в Бургас ще приключи 
с руския нефт, а Асен Василев ще се чуди откъде ще му дойдат 
500 млн. лева в бюджета, прогнозира бившият енергиен министър
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Юри Михалков

в следващите седмици нищо чудно 
от Украйна да гръмне една от следните 
две изключващи се новини: че прези-
дентът володимир Зеленски е свален и 
дори убит в хода на преврат на военни-
те или, че главнокомандващият армия-
та валери Залужни е арестуван и пра-
тен в запаса (нищо чудно и убит). това 
че двамата имат едни и същи инициали 
в.З. не пречи да са противници. това 
би означавало, че или киев скланя към 
преговори и мир, или обратното - ще 
продължи да се бие в името на победа, 
която само на Зеленски се привижда. 

въпреки еднозначния ход на вой-
ната в Украйна заради провала на кон-
транастъплението й, ходът на полити-
ческите събития изобщо не е толкова 
еднопосочен. 

Визитата на един „ястреб”

в киев пристигна военният минис-
тър на СаЩ лойд остин, чието по-
сещение съвпадна с 10-годишнината 
от майдана или от организирания от 
СаЩ преврат в Украйна, който я пре-
върна във враг на русия. впрочем това е 
втората му визита в киев от началото на 
военния конфликт с русия. остин обяви 
нова военна помощ на СаЩ за 100 млн. 
долара, която включва противотанкови 
оръжия, прехващачи за противовъз-
душната отбрана, системи ХаЙмарС, 
други боеприпаси. макар парите да не 
са много в сравнение с досега налети-
те финанси от СаЩ, визитата е важна, 
макар и не знакова - тя явно цели да де-
монстрира подкрепата на СаЩ за Ук-
райна в момент, когато в СаЩ се нади-

га вълна срещу тази подкрепа. 
отделно на 6 и 7 декември във ва-

шингтон ще се проведе конференция 
на отбранителната индустрия,която ще 
осъди как да се подсили производство-
то на оръжия в Украйна. С други думи, 
визита на остин цели да окуражи “яс-
требите” и в киев, и във вашингтон. 
очевидно министърът е изразител на 
онази тенденция сред върхушката на 
СаЩ, която няма нищо против украи-
нци да гинат за американските интере-
си срещу русия.

пак по повод 10-годишнината от 
майдана, украинската столица бе по-
сетена от боса на европейския съвет 
Жан мишел, германският министър 
на отбраната Борис писториус и мол-

довската президентка мая Санду. оче-
видно този русофобски “десант” също 
е целял да вдигне войнствения патос на 
Зеленски. 

В.З. срещу другия В.З.
ако се съди по интервюто му за 

английския в. “Сън”, чието публику-
ване съвпадна по време с изброените 

визити, Зеленски бая се е главозама-
ял от демонстрираното внимание към 
страната му. президентът наистина 
признава, че на бойното поле е трудно. 
“но да седнем на масата за преговори с 
русия! не”. поне докато русия не се из-
тегли от окупираните територии, както 
твърди той. Зеленски твърде наперено 
уверява, че позицията на киев няма да 
се повлияе от съмненията сред съю-
зниците в способността на украинска-
та армия “да изгони руските войски”. 
“трябва да постигне по-голям успех на 
бойното поле. и ние ще направим това, 
ще върнем нашите земи, ще се сража-
ваме за тях докрай”.

и понеже валери Залужни смята, 
че по-големият успех е невъзможен, 

Зеленски смята да се разправи с него. 
в западни медии виждат единия в.З. 
като алтернатива на другия в.З. в съ-
щото интервю Зеленски предупреди 
генерала, че когато военните влизат 
в политиката по време на война, те 
извършвали голяма грешка. това е 
предупредителен изстрел, а “смърто-
носният” е описан в “ейша таймс” от 
помощник на бивш зам-министър на 
отбраната на СаЩ Стивън Брайън: 

“Зеленски подготвя почвата за ар-
еста и ликвидирането на украинския 
валерий Залужни. най-вероятно той 
ще започне с уволнението на трима 
генерали, свързани със Залужни”. Да 
не забравяме, че Зеленски има под 
ръка безмилостните разузнавателни 
служби и най-вече фанатикът кирил 
Буданов, който оглавява военното 
разузнаване.    

Сговорът на Запада

в същото време на мушка е взет и 
самият Зеленски. като лавина се засил-
ват мненията за натиск върху него да 
спира конфликта. Според съобщенията 
наскоро секретарят на Съвета за наци-
онална сигурност и отбрана алексей 
Данилов призна, че киев е обезпокоен 
от западните държави, които са започ-
нали да настояват за необходимост от 
диалог с москва. той смята, че тази 
тенденция е свързана със страха от ру-
сия сред някои западни съюзници на 
Украйна.

президентът е в конфликт с гене-
ралите и той е единственият, който 
все още не разбира, че войната вече е 

загубена, пише известното американ-
ско списание “тайм”, позовавайки се 
на свои източници от най-близкото му 
обкръжение. в това обаче обкръжение 
признават, че не смеят да му кажат за 
преговори. 

“Западът е в сговор да продаде Ук-
райна. американските и европейските 
лидери са уморени от исканията на киев 
и са готови да предадат бойците на Зе-
ленски”, коментира колумнистът на бри-
танския в. “телеграф” кон кофлин.

по рано американската телевизия 
ен би си (NBC) разкри, че високопос-
тавени служители от СаЩ и еС вече 
обсъждат възможните последици от 
мирни преговори с русия, включител-
но от какви територии на Украйна ще 
й се наложи да се откаже.

Доста показателно е казаното от 
бившия съветник на пентагона пол-
ковник Дъглас макгрегър в интервю 
за Judging Freedom в Ютуб. Западните 
лидери идват при владимир Зеленски 
и му казват насаме: “г-н Зеленски, вие 
сте лицето на войната, някой друг тряб-
ва да дойде на това място, да се срещне 
с руснаците и да подпише документ за 
прехвърляне на територия и всичко, 
което русия иска. този конфликт тряб-
ва да приключи, защото вече не сме в 
състояние да ви подкрепяме”. 

кон кофлин пише, че дори в сама-
та Украйна се чудят дали Зеленски е 
“подходящ човек за следващия етап”, 
заключава авторът.

Засилват се и 
предположенията за преврат 

срещу президента, ако продължава да 
се прави на мачовски патриот, който 
нехае за армията си.

красноречиво е интервюто на бив-
шият офицер от ЦрУ Фил Джиралди 
в интервю за YouTube канала Judging 
Freedom. Според него ЦрУ може да 
елиминира Зеленски самостоятелно. 
“...но те по-скоро ще се опитват да 
накарат някой от местните служители 
или генерали да измислят как да ор-
ганизират това”, отговори Джиралди 
на въпроса може ли агенти на ЦрУ да 
убият украинския президент. Според 
Джиралди, ЦрУ, военното разузнаване 
и информаторите на Държавния де-
партамент са съгласни за неизбежното 
поражение на киев. разногласията се 
свеждат само до въпроса колко дълго 
може да издържи владимир Зеленски, 
отбеляза бившият разузнавач. анали-
заторът също така заяви, че разузна-
вателната общност е добре запозната 
с големите суми пари, присвоени от 
президента на Украйна.

в коментара си кон кофлин смята, 
че администрацията на Байдън няма 
голям интерес от проточване на кон-
фликта в годината на президентски 
избори. то не е нужно да си комента-
тор на британския “телеграф” за да ти 
“светне” това. 

но до годината на изборите остават 
45 дни. нищо чудно ако дотогава или 
до към средата на януари Зеленски не 
склони към преговори, тогава вече са-
мото ЦрУ да се заеме с убийството на 
в.З. по нареждане на Байдън. Зеленски 
не случайно говори за преврат срещу 
себе си, но бърка източникът - не от 
москва, а от вашингтон. 

нищо чудно на върха да дойде дру-
гия в.З. въпреки еднаквите инициали, 
очевидно ще иде реч за съвсем различ-
на политика.  

Украйна между мирни преговори
или преврат срещу Зеленски
Дилемата може да бъде решена до най-много два месеца заради изборите в САЩ

СнимкА БТА

Председателят на Европейския съвет Шарл Мишел (първият вляво)  
и молдовската президентка Мая Санду пристигнаха в киев  
да окуражат Зеленски в конфликта срещу Русия (в средата).  
По-добрe би било да го окуражат за преговори с нея 

 

 

 
По повод 10-годишнината от Майдана тогавашният премиер Николай азаров 
коментира, че оттогава Украйна се е превърнала в зобми държава.”казвах, 
че валутата ще бъде девалвирана поне два пъти, а тя беше девалвирана почти 
пет пъти. въгледобивната промишленост, произвеждахме 90 милиона тона, 
сега произвеждаме шест, практически е затворена. Животновъдството е 
практически елиминирано в страната”, цитиран е азаров в руски медии. 
Според последните достъпни данни за тези 10 години страната е загубила 
53% от населението си и една пета от териториите си. Днес населението е 
19 млн. азаров смята, че най-голямата трагедия са човешките загуби - както  
от войната, така и  от емиграцията. Според него Украйна е останала без 
специалисти, от които остро ще се нуждае след конфликта. 
отделно, че Украйна е фалирала държава и без наливания на пари от Запада 
тя няма да просъществува, по последни данни тя се нужда от 29 млрд долара.  
При допитване от юли-юли 2015 г. 25% от анкетираните са оценили Майдана 
като най-негативното събития в Украйна след Голодомора (1932-1933 г.), а 
на обратното мнение са 17 на сто. Според друго допитване година по-късно 
36% смятат, че Майданът е донесъл предимно негативи, а близо 12% виждат 
предимно позитиви. 
“основната цел бе да се хвърли Украйна във война с Руската федерация, за да 
се отслаби с това и Русия, и Европа”, подчерта депутатът от лНР вла-
димир Поляков. Според него Сорос и други като него постигнаха целта си с 
финансирането на Майдана и преврата. 

Държава зомби
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накратко

три самостоятелни творби на трима 
млади хореографи, които устремно на-
влизат в полето на съвременния танц, 
представя Балет “арабеск” на 23 ноември 
от 19 ч. на сцената на музикалния театър 
под общото заглавие “триптих”.

в “Infinity”, по музика на Филип 
Глас и макс рихтер, ангелина Гаврило-
ва пресъздава усещането за безкрайния, 
неистов, самотен стремеж към покой. 
експресивната и завладяваща танцова 
творба “Mare Crisium” (“море на кри-
зите”) на аршак Галумян по музика на 
карл Дженкинс и арманд амар е спек-
такъл за женската енергия и сила, които 
хореографът свързва с луната, защото за 
него луната има женска енергия. идеята 

на Филип миланов е заложена в самото 
заглавие “Part Of...” - част от света, част 
от деня, част от тях, част от вас, част от 
нас, част от теб, част от мен...”. музика-
та е микс от парчета на тейстлайк кейк и 
макс рихтер. 

Сценография и костюми - адрияна 
найденова.

Плевенската филхармония 
с премиери на Христо Йоцов 

Снимка Личен архив

Два концерта с музика на мае-
стро Христо Йоцов очаква публи-
ката в Бургас и Ямбол. Маестро 
Христо Йоцов е известен джаз му-
зикант, композитор, виртуоз, аран-
жор и преподавател по ударни ин-
струменти, но чрез програмата за 
предстоящите концерти ще бъдат 
представени негови премиерни ком-
позиции в областта на симфонич-
ния жанр, в който твори отдавна. 
На 23 ноември от 19 ч. в концерт-
ната зала на НХК Бургас и на 24 но-
ември в Общинската зала в Ямбол 
под диригентството на Борислав 
Йоцов ще звучат три великолепни 
симфонични произведения, преми-
ерно и за двата града: Празнична 
увертюра “Плевен 2023” - пиеса, 
написана по случай 70-годишнина-
та на Плевенската филхармония; 
“Картини от два свята” - двоен 
концерт, композиран за изключи-
телната перкусионистка с между-
народна кариера Василена Серафи-
мова - маримба, и с “поддържаща 
мъжка роля” на барабаните от 
Христо Йоцов, като солист; Дво-
ен концерт за тромпет, тромбон 
и оркестър, посветен на двама от 
най-известните джазови музикан-
ти - Михаил Йосифов - тромпет, и 
Велислав Стоянов - цугтромбон.

Графа ще пее в Пиротска 5 
ивент център в събота 

Снимка Eli DEli

Перфектни звук, осветление и 
мултимедия посрещат Графа и му-
зикантите му на 25 ноември в Пи-
ротска 5 ивент център в София. 
Певецът, който събра над 20 000 
фенове на националния ни стадион, 
скъсява дистанцията с публиката в 
топлата атмосфера на елитното 
местенце в сърцето на София. Мал-
ко преди Коледа Графа подарява на 
феновете си емоционален концерт с 
най-емблематичните си хитове. На 
сцената на Пиротска 5 Влади Ам-
пов излиза с музикантите Борислав 
Бояджиев, Венци Трифонов и Алек-
сандър Обретенов, а мултимедий-
ната сценография ще е в синхрон с 
музикалната програма. Звукът и ос-
ветлението също ще подобават на 
класата и нивото, което певецът 
наложи на българската музикална 
сцена.

Стара Загора става сто-
лицата на операта и балета 
от 23 ноември до 9 декем-
ври. Фестивалът се открива 
с два премиерни спектакъ-
ла на домакините с операта 
“евгений онегин” от чай-
ковски на 23 и 24 ноември. 
През 2023 г. светът отбеляз-
ва 200-годишнината от съз-
даването на романа в сти-
хове “евгений онегин” от 
Пушкин. режисьор е Славчо 
николов.

25 ноември е посветен на 
изкуството на именития ба-
ритон Стоян Попов и негова-
та 90-годишнина. Бургаската 
опера ще представи докумен-
тална изложба, чиято авторка 
е дъщерята на Стоян Попов 
и дългогодишна редакторка 
в Бнр Светлана Димитрова. 
Заедно с фотосите ще видим 
кадри от Златния фонд на 
Бнт и юбилеен албум.

романтичната опера “ле-
тящият холандец” от вагнер 
ще може да гледаме на 26 но-
ември. Постановката на вера 
немирова във варненската 
опера е адаптация на продук-
цията от 2017 г. в оперния теа-

тър на магдебург, Германия. 
ансамбъл “Симфониета”, 

със специалното участие на 
баса ивайло Джуров, ще из-
пълни на 27 ноември компо-
зиции на Панчо владигеров 
за театралните постановки на 
режисьора макс райнхард, 
чиято 150-годишнина е през 
2023 г. Диригентът милко 
коларов, ученик на владиге-
ров, ще разкаже за своите сре-

щи и многобройните уроци, 
които е научил от него. във 
фоайето на операта от 17.30 
ч. къщата музей “Панчо вла-
дигеров” ще представи филма 
“рапсодия владигеров”.

концертът на участници-
те в майсторските класове на 
веселина кацарова и калуди 
калудов е на 29 ноември. 

Балетна вечер с Пловдив-
ската опера предстои на 30 

ноември. Хореографът раду 
Поклитару, основател и гла-
вен балетмайстор на акаде-
мичния театър за модерен 
балет в киев, поставя “Дъл-
гата коледна вечеря” - балет-
размисъл за преходността на 
живота. 

2 декември е ден за твор-
ческа равносметка на сопра-
ното мария клинчева, по 
случай нейната 80-а годиш-
нина. оперната прима ще 
бъде представена от миглена 
Стойчева, заедно с кадри от 
Златния фонд на Бнт.

50 години след първата ле-
гендарна постановка в своята 
история, русенската опера от-
ново ще играе на 5 декември 
“лето 893” от Парашкев Хад-
жиев, посветена на 1130-го-
дишнината от покръстването 
на българския народ. режи-
сьор е Пламен Бейков.

“валкюра” от вагнер на 
Софийската опера и балет ще 
постави на 9 декември фина-
ла на фестивала и началото 
на честванията, посветени на 
създаването на знаменития 
оперен цикъл “Пръстенът на 
нибелунга”.

“комедия на коруп-
цията” по “Процесът” на 
Франц кафка е новата 
постановка в реперто-
ара на театър “Българ-
ска армия” по превода 
на Димитър Стоевски. в 
спектакъла се използват 
песни на Help Me Jones. 
участват Ясен атана-
сов, владимир матеев, 
Гергана Плетньова, луи-
забел николова, Симеон 
Дамянов, ахмет исмаил 
(гост). Премиерата е на 
24 ноември от 19 ч., след-
ващите представления са 
на 8 и 29 декември.

“комедия на корупци-
ята” ще въвлече зрители-

те в лабиринта на живота 
- място, където границите 
между реалност и измис-
лица се размиват. това е 
пътешествие, в което сме-
хът е най-силното оръжие 
срещу неумолимия аб-
сурд на живота.

в царството, в което 
режисьорът васил Ду-
ев-тайг и актьорите се 
преплитат с артистичния 
гений на сценографа Да-
ниела николчова, компо-
зитора Христо намлиев 
и хореографа Филип ми-
ланов, се ражда хипноти-
зиращ спектакъл, който 
неудържимо ще ви във-
лече в очарованието на 

цирка. в този пленителен 
свят клоуните привличат 
с измамния си хумор, 
предлагайки както забав-
ни форми, така и фини 
пластове ирония и сар-
казъм. и все пак, когато 
надникнете по-дълбоко в 
този цирк на интригите, 
ще разкриете загадъчна-
та драма, скрита под мас-
ката на шутовете с алени 
носове. За съжаление 
обаче картината не е тол-
кова забавна, пред вас ще 
се появи Йозеф к. - обви-
нен без причина, а вие с 
него ще трябва да търси-
те отговор за случващото 
се, издават от екипа. 

„Евгений Онегин” открива
фестивал в Стара Загора
Оперното и балетното изкуство събират почитатели в града на липите

Снимка ДО руСе

“Лето 893” от Парашкев Хаджиев на Русенската опера

„Комедия на корупцията” ни 
въвлича в лабиринта на живота 

Снимки БОриС урумОв

Балет „Арабеск” представя 
трима млади хореографи

“Part Of...”

Снимки БаЛет “араБеСк”

“Mare Crisium”
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21 март - 20 април

22 юни - 23 юли

21 април - 21 май

24 юли - 23 август

22 май - 21 юни

24 август - 23 септември

24 септември - 23 октомври

22 декември - 20 януари

24 октомври - 22 ноември

21 януари - 19 февруари

23 ноември - 21 декември

20 февруари - 20 март
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кратък дъжд

Днес ще се отличавате 
със здрав разум, самооб-

ладание и комбинативно 
мислене.

Смело ще се наложи-

те по въпроси, в които 
смятате, че сте много 
добри. 

Със сериозно дръзновение 
ще пристъпите към из-
пълнение на неблагодарни 
задачи.

Доброто ви настроение 
ще доминира. Някои от 
вас ще наблегнат на под-

готовката за изпит.

Доброволно подчинени на 
любовта, с желание се 
справяте с всичко, което 
се очаква от вас. 

По-често ще ви търсят 
за помощ. Ще бъдете по-

лезни с обективните си 
оценки.

Обменяйки мисли и опит, 
ще търсите мнението на 
хората около вас. Очаква-

нията ви ще се сбъднат.

Прагматично ще подхо-

дите в решаване на слу-

жебен въпрос, с което ще 
си спестите главоболия.

Въпроси, свързани с ка-

риерата и дома, са сред 
основните, които ви за-

нимават днес.

Ново начало. Прекалено 
много отговорности на 
работното място ще ви 
натоварят повече.

Днес разчитайте преди 
всичко на себе си. Ще из-

бегнете затрудненията 
с лекота.

Съдбата ще е на ваша 
страна, а щастието - в 
дома ви. Наслаждавайте 
се на спокойствието.

овеН

православен календар

05.55 денят започва - сутрешен 
блок с Христина Христова 
и симеон иванов

09.20 100% будни - сутрешно ток-
шоу с надежда иванова и 
стефан а. Щерев

11.00 култура.бГ - предаване за 
култура с димитър стоянович

12.00 по света и у нас
12.25 новини на турски език
12.35 малки истории /п/
13.00 последният печели - за-

бавно семейно куиз шоу/п/
14.15 “бум-бум - дългият път към 

дома” - анимационен филм 
14.40 “пакостникът чорапчо” - 

анимационен филм 
14.55 “детективна агенция “ласе 

и мая” - тв филм /5 епизод/
15.20 “Звезден прах” - тв филм /5 

епизод/
16.00 бързо, лесно, вкусно
16.30 светът и ние 
16.55 българия в 60 минути с ма-

риана векилска
18.00 по света и у нас 
18.20 още от деня - коментарно 

предаване
18.45 спорт тото 
19.00 последният печели - за-

бавно семейно куиз шоу
20.00 по света и у нас
20.45 спортни новини
21.00 вечерното шоу с Георги 

любенов 
22.00 “любов в окови 2” - тв филм 

/2 епизод/
23.00 по света и у нас
23.25 “под прикритие 4” - тв филм 

/2 епизод/ (16) 
00.25 светът и ние /п/
00.50 100% будни - сутрешно то-

кшоу с надежда иванова и 
стефан а. Щерев /п/

02.25 култура.бГ - предаване за 
култура с димитър стояно-
вич /п/

03.25 “детективна агенция “ласе и 
мая” - тв филм /5 епизод/п/

03.50 “Звезден прах” - тв филм  
/5 епизод/п/

04.15 олтарите на българия

06.00 “тази сутрин” - информаци-
онно предаване с водещи 
Златимир Йочев и мария 
Цънцарова

09.30 “преди обед” - токшоу с во-
дещи десислава стоянова 
и петър дочев

12.00 bTV новините - обедна 
емисия

12.30 “комиците и приятели” - ко-
медийно шоу /п./

13.30 “стани богат” - телевизи-
онна игра с водещ михаил 
билалов /п./

14.30 “скъпи наследници” - се-
риал

15.30 “доктор чудо” - сериал, с.2
17.00 bTV новините
17.20 “лице в лице” - публици-

стично предаване с воде-
ща Цветанка ризова

18.00 “стани богат” - телевизи-
онна игра с водещ михаил 
билалов

19.00 bTV новините - централна 
емисия

20.00 “Фермата: нишката на жи-
вота” - риалити, с.9

22.00 премиера: “опасно изку-
шение” - сериал, с.6, еп.64

23.00 bTV новините - късна еми-
сия

23.30 “по средата” - сериал, с.3, 
еп.16

00.00 “столичани в повече” - се-
риал, с.12, еп.10

01.00 “като на кино” - предаване 
за кино

01.10 “костюмари” - сериал, с.9, 
еп.1

02.10 bTV новините /п./
02.50 “преди обед” - токшоу с во-

дещи десислава стоянова 
и петър дочев /п./

04.45 “вкусът на българия” - кули-
нарно предаване с водеща 
мария жекова /п./

05.20 “лице в лице” - публици-
стично предаване с воде-
ща Цветанка ризова /п./

06.00 “Здравей, българия” - су-
трешен блок

09.30 “на кафе” - предаване на 
NOVA

12.00 новините на NOVA
12.30 “наследство” (премиера) - 

сериен филм
13.30 “свободна да избира” (пре-

миера) - сериал
15.00 “не ме оставяй” (премиера) 

- сериен филм
16.00 новините на NOVA
16.10 “пресечна точка” - публи-

цистично шоу
17.00 “семейни войни” (нов се-

зон) - телевизионна игра
18.00 “сделка или не” (премиера) 

- телевизионна игра
19.00 новините на NOVA - цен-

трална емисия
20.00 “игри на волята: българия” 

(премиера) - риалити, се-
зон 5

22.00 “алея на славата” (премие-
ра) - сериал, сезон 1

23.00 новините на NOVA
23.30 “военни престъпления” - се-

риал, сезон 14
00.30 “престъпни намерения” - 

сериал, сезон 15
01.20 “специален отряд: лайп-

циг” (премиера) - сериал, 
сезон 19

02.00 “дъщерята на посланика” - 
сериен филм

03.40 “ти разкажи, черно море” - 
сериен филм

05.20 “пресечна точка” - публи-
цистично шоу /п/

10.00 кардиограма

11.00 EuroTV Shop

11.30 Шоуто на мавриков

12.30 EuroTV Shop

13.00 новини

13.15 евродикоФ

15.15 новини

15.30 EuroTV Shop

16.00 делници

19.30 новини

20.00 честно казано

22.00 денят с веселин дрем-

джиев

23.00 новини

23.30 памет без давност

00.30 Шесто чувство

02.30 EuroTV Shop

03.30 кардиограма

04.30 честно казано

06.30 делници

скръбна вест

въЗпоМеНаНИе
   

80 години от рождението
на

Неда ХаБова

21.11.1943 г. - 22.04.2002 г.

председател на районен съвет на Бсп - красна 
поляна (1999 - 2002).

с уважение и признателност пред паметта и де-
лото й за социалистическата идея!

Другарите и приятелите 
от БСП „Красна поляна“ - София

св. амфилохий оста-
вил съчинения, полезни 
за Църквата

св. амфилохий се ро-
дил в кесария кападокий-
ска. той бил съвременник 

и приятел на св. василий 
велики и св. Григорий бо-
гослов. преди да бъде ръ-
коположен за епископ, 
прекарал 40 години в мо-
нашество. взел участие на 
втория вселенски събор 
и много съдействал за из-
кореняване на ересите не 
само в своята епархия, но 
и в другите църкви. Умрял 

в 395 г., като оставил след 
себе си съчинения, полез-
ни за Църквата.

свети Григорий бил 
благодетел на бедни и 
сираци

св. Григорий бил епис-
коп в акрагант (сицилия). 
той бил добър пастир и 
учител, баща за всички 
вдовици и сираци, благо-
детел на бедни и сираци и 
непрестанен богомолец и 
чудотворец. присъствал на 
Шестия вселенски събор и 
умрял в 710 г. от неговата 
учителска дейност до нас 
са стигнали изяснителни 
беседи на книгата "екли-
сиаст". 

св. александър нев-
ски се прославил като 
смел защитник на право-
славната вяра

св. александър невски е 
роден през 1220 г. бил княз 
на новгородската област. 
по това време шведският 
крал с многобройна войска 
се отправил на поход срещу 
новгород. княз александър 
поел защитата на града си. 
двете армии се срещнали 
при р. нева. новгородският 
княз удържал славна побе-
да, за която бил наречен 
"невски". по-късно бил ут-
върден от татарския хан за 
велик княз владимирски, 
киевски и новгородски. 
Управлявал десет години и 
направил много добри дела 
за вярата, Църквата и наро-
да. предал богу дух на 14 
ноември 1263 г. на 44 годи-
ни. бил погребан в събор-
ната църква в манастира 
"рождество богородично", 
близо до гр. владимир. при 
император петър велики 
мощите му били пренесени 

в петербург и положени в 
построената в негова памет 
александро-невска лавра.

при посещение в мос-
ква църковна делегация, 
водена от българския па-
триарх максим, получи 
частица от мощите на св. 
княз александър невски. 
на 18 октомври 1998 г. тя 
бе положена в патриарше-
ската катедрала "св. алек-
сандър невски".

Църквата почита на 23 ноември св. амфилохий, еп. Иконийски. 
св. Григорий, еп. акрагантийски. св. благоверен княз александър невски
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отговори на кръСтоСловицата 

от БроЙ 226

водоравно:
"Каналето". Огарков /николай/. "Селкор". Кръсто-

ве. Капо. нар. ДБА. Рещ. ларсен /Карл/. леи. Дони. 
Тил. Спор. Роса. Тел. Утопист. Тип. легло. Абт /Ката-
рина/. "Ил". не. Торс. КнА. Оре /Ринголд/. Торп /Иън/. 
Ва. Оле. Крик. Воал. Дюна. Арест. Кантар. Радикал. 
Иврит. Амин. Во. Пиаца. Тив. Ен. Кел. РИА. Гущер. 
Опали. Пир. Корелат. Отит. Мери. "Перелик". Капаро. 
Рави. Кода. Телец. "ЕПА". нен. Ток. Своге. Ива. на. 
Рап. Еме /Марсел/. Апалачи. Тиранти. Апологет.

отвЕСно:
Масалитинова /Таня/. Иригатори. непал. Перон. 

Аир. Пекар. Алор. Патица. Мал. Ба. лК. "Стелт". лава. 
Керес /Паул/. леоне /Серджо/. леов /Йордан/. "РР". 
Гороцвет. Транс. Град. Итури. Оми. До. Пулс. Юрти-
ще. Реге. лото. Она. Велпапе. Бордеро. Клада. Раева 
/Илияна/. АП. Гъби. Пане. Име. Три. Ипо /Жан/. Маса. 
Риба. Акино /Корасон/. Овал. РТ. Дост. Кран. Полк. 
Ало. Скорост. Орел. Катион. Аг /Ищван/. Овена. Ирис. 
Великденче. Свещи. Електролит. Анаит.



48

четвъртък
23 ноември

ТРОПС
16 

футбол
По Диема СПорт
20.00 Преди кръга в efbet лига

По Диема СПорт 3
тенис
Купа “Дейвис”
11.00 италия - нидерландия 
17.00 сърбия - Великобритания 

По макС СПорт 1
21.00 Макаби тел Авив - барселона
23.15 Панатинайкос - Валенсия 

По евроСПорт 1
Кърлинг
16.00, 21.00 еП в Абърдийн

Гледайте

Резултати

1/16-финали
от 13.30 ч:
Балкан – Лудогорец 0:4 0:1 текпе-

тей (15) 0:2 неделев (56) 0:3 Секо (72) 
0:4 Джонатан (80). снощи:  Дунав - 
Левски. Днес, 13.30: Янтра - Славия.

ЕврокваЛификации
Младежи (до 21 години)
Група D
БЪЛГариЯ - Естония 6:0 2:0 Г. 

николов (50 и 61) 3:0 вееринг (65-авт) 
4:0 митков (66) 5:0 Г. николов (85) 6:0 
райчев (88); Германия - полша 3:1; 
косово - израел 3:1. 1. Германия 12 т. 
(4 мача) 2. Полша 12 (5) 3. България 9 
(6) 4. косово 8 (6) 5. естония 1 (6) 6. 
израел 0 (3).  

Юноши (до 19 години), III кръг
Група 3
андора - БЪЛГариЯ 2:1 0:1 м. 

Георгиев (43) 1:1 Фонт (51) 2:1 родри-

гес (65), Чк: Балов (Б-54); Шотландия 
- Сърбия 2:1. 1. Шотландия 7 2. Сърбия 
4 3. Андора 3 4. България 2.

СвЕтовни 
кваЛификации
Зона “Южна америка”, VI кръг
Бразилия - Аржентина 0:1; Параг-

вай - колумбия 0:1; еквадор - чили 
1:0; Уругвай - Боливия 3:0; Перу - ве-

нецуела 1:1.
кваЛификации 
За Евро 2024
Група B
Гърция - франция 2:2; Гибрал-

тар - нидерландия 0:6. 1. франциЯ 
22 2. ниДЕрЛанДиЯ 18 3. Гърция 
13 4. ирландия 6 5. Гибралтар 0.

Група D
Хърватия - армения 1:0; уелс - 

турция 1:1. 1. турциЯ 17 2. ХЪр-

ватиЯ 16 3. Уелс 12 4. Армения 8 5. 
Латвия 3.

Група I
румъния - Швейцария 1:0; андо-

ра - израел 0:2; косово - Беларус 0:1. 
1. руМЪниЯ 22 2. ШвЕЙцариЯ 17 

3. израел 15 4. Беларус 12 5. косово 11 
6. Андора 2.

урни За ЖрЕБиЯ 
на 2 ДЕкЕМври
първа: Германия, Португалия, 

Франция, испания, Белгия, Англия
втора: Унгария, турция, Дания, 

Албания, румъния, Австрия
трета: нидерландия, Шотландия, 

Словения, Словакия, чехия, Хърватия
Четвърта: италия, Сърбия, Швей-

цария, победители от плейофи А, в и С
пЛЕЙофи - полуфинали:
а) Полша - естония; Уелс - Фин-

ландия, Украйна/исландия
в) израел - Украйна/Финландия; 

Босна и Херцеговина - Финландия/Ук-

райна
С) Грузия - Люксембург; Гърция - 

казахстан.

Адриан Андреев (№262) се класира 
за втория кръг на “чаланджър”-а във 
валенсия, след драматичен обрат над 
украинеца олексий крутих (№237). 
третата ни ракета имаше само 1 успех 
в 8 мача преди турнира в испания. той 
отказа “уайлд кард” за участие в ква-

лификациите на “София оупън”, но 
преодоля пресявките на клей турнира 
без да загуби сет, а в основната схема 
отстрани шампиона от миналата годи-

на, макар че изоставаше с 0:5 точки в 
тайбрека на решителния сет - 2:6, 6:2, 
7:6 (5). Андреев записа втори успех 
над украинеца през сезона, а във втори 
кръг днес среща бившия №36 в света 
Пиер-Юг ербер (Фр, №250), който от-

страни сънародника си корентен муте 
(№132) с 3:6, 6:4, 6:1. ербер има титли 
на двойки във всичките турнири от Го-

лемия шлем. 

Станимир Стоилов официално беше 
представен като нов старши треньор на 
турския Гьозтепе. Българският специа-

лист даде първа пресконференция пред 
медиите в южната ни съседка. той гово-

ри за своите планове, и обяви, че е фоку-

сиран изцяло върху оставащите мачове 
преди паузата в шампионата. основната 
цел на мъри и екипът му остава промо-

ция в Суперлигата на турция. 
„Щастлив съм, че приех предизви-

кателството. Познавам много добре 

турския футбол. виждам как 
клубът е организиран, имаме 
стадион, имаме страхотна 
база. Смятам, че Гьозтепе е 
най-добрият клуб в лигата. 
трябва да се фокусираме 
изцяло върху нещата на те-

рена, да решим проблемите 

в начина на игра, за да пе-

челим всички двубои. не 
е нормално Гьозтепе да 
е в първа дивизия, а не в 
елита”, заяви хасковлията, 
който игра в турция през 
1992/1993 г. за Фенербахче 
под наем от Левски. 

ЛеБрон Джеймс стана първият играч в историята, 
преминал границата от 39 000 точки в национална-

та баскетболна асоциация. 38-годишният Джеймс 
отбеляза 17 точки (3 тройки от 5 опита), 9 асис-

тенции и 7 борби за 24 минути при убедителния 
успех на Лос Анджелис Лейкърс над госту-

ващия Юта Джаз със 131:99. “кралят” преми-

на забележителната граница от 39 000 т. още 
в първата четвърт и вече има 39 012 т. в 1435 
мача и 54 563 минути под кошовете. 

той е единственият играещ баскетболист в топ 10 на ве-

чната класация. Следват 2. карийм Абдул-Джабар с 38 387 т. 
в 1560 мача (57 446 мин.) 3. карл малоун - 36 928 (1476, 54 
852) 4. коби Брайънт - 33 643 (1346, 48 643) 5. майкъл Джор-

дан - 32 292 (1072, 41 010) 6. Дирк новицки - 31 560 (1522, 
51 367) 7. Уилт чембърлейн - 31 419 (1045, 47 859) 8. Шакил 
о`нийл - 28 596 (1207, 41 917) 9. кармело Антъни - 28 289, 43 
513) 10. моузес малоун - 27 409 (1329, 45 071).

Гьозтепе представи 
Мъри Стоилов

Андреев 
отстрани 
шампиона 
във Валенсия

ЛеБрон Джеймс 
с 39 012 т. в НБА

Снимка БТа

бразилецът 
Андре дърпа 
за фланелката 
капитана на 
Аржентина 
лео Меси. на 
легендарния 
стадион 
“Маракана” 
“гаучосите” 
нанесоха 
историческа първа 
домакинска загуба 
(0:1) на бразилия 
в световна 
квалификация

Президентът на Българския 
футболен съюз Борислав ми-

хайлов говори пред комисията 
по въпросите на децата, семей-

ството, младежта и спорта в на-

родното събрание за скандалите 
и протеста около двубоя между 
“лъвовете” и Унгария.

“изпратихме цялата хро-

нология и сте запознати всич-

ки. Цялата комуникация идва 
от сведения от компетентните 
органи в България, от фейсбук 

страници, от изследване на 
проблемите за сигурността на 
този мач от страна на УеФА. 
очакваха се над 3500 фенове 
от крайнодесни фракции от 
Унгария. ние като футболен 
съюз няма как да знаем какви 
са заплахите. Затова има ком-

петентни органи и изпратени 
писма”, оправда се михайлов 
за комуникацията със СДвр и 
УеФА за изместване на дву-

боя България - Унгария.

“недопустимо е да се 
търси отговорност от БФС за 
случващото се извън стади-

она. отговорност трябва да 
се търси от провокаторите и 
хората, които са им платили. 
БФС не може да се превърне в 
изкупителна жертва”, допъл-

ни изпълнителният директор 
Борислав Попов.

на президента на БФС 
му се привидя, че различни-

те протести “са платени”, но 

не предостави никакви до-

казателства за това и отказа 
да отговори дали ще подаде 
оставка. “УеФА наказва за 
нахлуване на стадиона, за чу-

пене на държавно и частно 
имущество с цел прекратяване 
на мача. организираме мач, в 
който трябва да сме сигурни 
за сигурността на хората, на 
футболистите и всички слу-

жители. Горд съм, че успяхме 
да спасим човешки животи”, 
продължи михайлов. “По-

литически натиск съм нямал. 
никой не ми се обаждал”,  
обяви футболният бос. 

Михайлов мънка за хаоса
СДВР и мВР омешаха и военните действия в израел 
за евентуалните протести около мача с Унгария


